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Екология. Започваме да събираме отделно хранителни отпадъци

ГЕОРГИ РУСИНОВ

В Бургас вече функцио-
нира първата анаеробна 
инсталация в областта и 
първата публична в стра-
ната, плодовете от чиято 
работа ще берат три об-
щини. Тя се намира на те-
риторията на община 
Бургас, след Индустриалния 
парк, а общините Несебър 
и Поморие са партньори по 
проекта. Ползата от мо-
дерното съоръжение ще е 
значителна за екосистеми-
те в трите общини, тъй 
като благодарение на рабо-
тата на инсталацията в 
депото при Братово ще се 
депонират 30 000 тона по-
малко отпадъци.

На официалното откри-
ване присъстваха Агнес 
Монфре от Европейската 
комисия, кметът Димитър 
Николов, заместник-кметът 
Весна Балтина, заместник-
кметовете на Несебър и 
Поморие Иван Гурков и 
Кунчо Гайдов, председате-
лят на Общински съвет – 
Бургас Михаил Хаджиянев, 
Галина Симеонова, директор 
на ОП „Околна среда“ и 
други.

„Благодаря на всички, 
които се включиха от 
страна на Общината, от 
Министерство на околната 
среда и водите, изпълните-
ля и направиха възможно 
инсталацията да бъде факт. 
Тя стартира на терито-

„
Това е проектът, 
който Община 
Бургас реализира 
най-трудно 
заради ковид-
пандемията и 
войната в 
Украйна

Димитър Николов,
кмет на община 
Бургас

ФОТО: BURGAS.BG

Анаеробната инсталация разполага с капацитет за преработка на 30 000 тона отпадъци го-
дишно. След влизането ѝ в експлоатация това количество няма да се депонира в регионалната 
клетка и ще се предотврати нейното запълване

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Шестима ще са замест-
ниците на кмета Димитър 
Николов в мандат 2027 го-
дина, става ясно от внесе-
ната докладна записка за 
структурата на Община 
Бургас, която от вчера съ-
ветниците започнаха да 
разглеждат спешно в посто-
янните комисии. 

Така отпадат слуховете 
колко ще са заместниците, 
но все още остава въпроси-
телната около имената. 

През изминалата седмица 
бяха назначени първите 
двама нови заместници – на 
мястото на Красимир Стой-
чев в стола на финансист 
номер 1 седна Станимир 
Апостолов, а на мястото 
на емблематичната Йор-

данка Ананиева ще е Михаил 
Ненов – директор на ОУ „Ал. 
Г. Коджакафалията“. 

Още тогава се заговори, 
че ресорът на култура, ве-
роизповедания, туризъм и 
спорт ще бъде разделен и ще 
има нов заместник-кмет. 
Това вече е факт.

Така спортните деятели 
ще имат изцяло свой човек 
и няма да са пришити към 

културата. В новия ресор 
обаче попада и туризмът. 
Той ще е „Спорт и туризъм“, 
а името, около което се 
вече две седмици се говори 
из коридорите на „Алексан-
дровска“ 26 е това на Манол 
Тодоров от „Български 
възход“, които направиха 
група с КОД.

Освен шестима замест-
ник-кметове, местната 

власт в Бургас има и шес-
тима заместник-председа-
тели на Общинския съвет. 
От всяка група по един. 
Това са Мадлен Мутафян, 
Живко Табаков, Димчо Гру-
дев, Александър Койчев, 
Мартин Кръстев и Свето-
слав Тодоров. Те обаче ще 
стоят до Михаил Хаджиянев 
на ротационен принцип, 
защото засега шест стола 

няма да има на президиума. 
Първи до него седнаха Дим-
чо Грудев, Живко Табаков и 
Мартин Кръстев.

Това накара кмета Дими-
тър Николов се пошегува, 
че ще отстъпи своя стол и 
ще седне при заместник-
кметовете, за да може да 
седнат всичките заместник-
председатели до председа-
теля.

Шестима заместници ще има Димитър Николов 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Поканата към Манол То-
доров за заместник-кмет в 
новия ресор, който ще се 
отдели в Община Бургас – 
„Спорт и туризъм“, била 
лично от кмета Димитър 
Николов. Това заяви той след 
заседанията на Комисиите 
по спорт и туризъм, на кои-
то присъства. 

Тодоров обаче все още е 
общински съветник и затова 
присъства, макар и да не е член 
на Комисията по туризъм.

„Получих покана от г-н 
Николов, водихме разговори, 
в момента все още съм об-
щински съветник. Следваща-
та седмица предстои сесия, 
на която ще гласуваме новата 
структура на Община Бургас 
и евентуално тогава назна-
чението ми може да стане 
факт. Но то все още не е. 
Както казах, все още съм об-
щински съветник и затова 
присъствах на Комисията по 
спорт, съответно и на Ко-
мисията по туризъм, така че 
това е фактологията. Не 
обичам да говоря предвари-
телно. Да, спряга се името 
ми, има покана, има и разго-
вори, но на този етап съм 
общински съветник“, комен-
тира Тодоров.

Както по-рано писахме, 
въпреки че казва, че официал-

но не е заместник-кмет, то 
той на практика е такъв. 
Потвърждението дойде в 
комисията по спорт, когато 
другият нов заместник-кмет 
Станимир Апостолов посочи, 
че от тук нататък ще рабо-
ти с Манол Тодоров по фи-
нансовите аспекти, касаещи 
спорта.

В Комисията по туризъм 
бившият съпартиец на Тодо-
ров в ДБГ Живко Табаков, 
който сега оглавява комиси-
ята като представител на 
местна коалиция „Левицата“ 
заяви, че за него ще е чест да 
работи с колегата си, който 
е радетел за спорта и туризма. 
Отново в заседанието на 
комисията по туризъм на 
въпрос на Виктория Върбано-
ва от „Възраждане“ дали с 
отделянето на нов ресор не 
се раздува повече администра-
цията ѝ бе отговорено, че 
няма допълнителни назнача-
вания на хора и бройката се 
запазвала същата. Тук все още 
настоящият кмет по спорт, 
туризъм и култура Диана 
Саватева добави, че бъдещи-
ят ѝ колега дори няма да има 
секретарка.

Какво налагаше обаче от-
деляне на спорта и туризма 
от ресора на досегашния за-
местник-кмет, отговаря 
бъдещият ѝ колега:

„Отделянето на спорта и 

туризма в отделен ресор 
според мен е нещо изключи-
телно добро, защото това са 
изключително трудни ресо-
ри и не завиждах въобще на 
г-жа Саватева, че успяваше 
да съвместява доста добре 
изключително трудни и съ-
щевременно различни ресори 
като култура, спорт и ту-
ризъм. Спортът е нещо, 
което предимно целта му е 
да ни радва. Но виждате, че 
не само в Бургас, но и в цяла 
България е нещо предимно 
там за разходване на средства 
и множество междуличностни 
проблеми, между клубове и 
т.н. Тоест ролята на замест-
ник-кмета и цялата админи-
страция, която работи със 
спорт е предимно балансира-
ща. Ние трябва да дадем ус-
ловия на спортните клубове 
да развиват дейността си“ и 
продължава към следващия 
важен сектор за Община 
Бургас, който ще му бъде 
поверен:

„Туризмът пък същевре-
менно е малко по-различно, 
защото то е нещо, което 
може да генерира приходи на 
Община Бургас и го прави 
доста добре в последните 
години. В момента разглеж-
даме проектобюджета за 
туризма в следващата го-
дина и искам да кажа, че 
специално ОП „Туризъм“ си 

преизпълнява приходната 
част, което всички ние 
виждаме. Категорично не 
съм съгласен, че в Бургас има 
месец и половина сезон. На-
против, доста по-голям е 
сезонът. Аз идвам от бизне-
са, знаете, от туризма и 
това ми е ясно“.

В края на разговора с все 
още общинския съветник 
Манол Тодоров той сподели 
визията си за развитие на 
най-важния сектор, на който 
Бургас залага от доста време 
насам, а именно туризма.

„Трябва да продължим 
пътя, който досега се е поел. 
Със сигурност ще работим 
доста сериозно за това да има 
повече полети в крилата на 
туристическия сезон. Това 
обаче не зависи само от Об-
щина Бургас, това зависи и 
от други фактори, но ние ще 
работим в тази посока. Ви-
зията ми е, че трябва да 
развием изключително много 
спортния туризъм и веднага 
давам един пример. Събити-
ето „Глори“, което всички 
видяхте, това е все едно, ще 
използвам спортен език, на 
стадион „Лазур“ или „Черно-
морец“ да се играе мач от 
Шампионската лига. Не знам 
дали бургазлии го осъзнават 
това. Второ – това е събитие, 
което изключително много 
е свързано с туризма. Страш-

но много хотелиери, ресто-
рантьори и всички хора от 
бизнеса бяха доволни от 
всички тези хора, които 
дойдоха няколко дни в Бургас, 
които иначе няма да дойдат 
– мароканци, румънци и т.н. 
Тоест, ние като община и 
администрация трябва да 
работим изключително мно-
го да развиваме такъв спортен 
туризъм. Говоря извън стан-
дартния туризъм, който 
може да увеличи легловата 
база и да удължи сезона като 
цяло“, посочи бъдещият за-
местник-кмет.

Не бе пропусната, разбира 
се, темата за „Арена Бургас“, 
която Тодоров сам пожела да 
коментира.

„И нещо много важно, за-
щото това е една тема, 
която аз няма да спра да 
повтарям в следващите 4 
години, че зала „Арена Бургас“ 
има нужда от подобни неща 
(б.а. турнирът „Глори“), за-
щото е брутална негативна-
та атака срещу залата. И 
вместо като нещо, което ние 
трябва да развием тука в 
Бургас, да се обединим всички 

да работим, да имаме повече 
събития като „Глори“ и т.н., 
ние я използваме като някакъв 
маркетингов трик и да си 
правим кампания. Не, ние 
трябва да работим и да мислим 
как да развием тази зала. Тази 
зала е собственост на „Ака-
демика“, ще има ново дофи-
нансиране, но то е държавно, 
нека да ги разграничаваме 
нещата и да ги казваме с ис-
тинските им имена. Така, че 
това е визията ми да надграж-
даме това, което са правили 
колегите досега, а те са се 
справили много добре. Според 
мен това ще бъде моята ра-
бота“, обясни той.

На въпрос в кой от ресо-
рите се чувства по-подготвен 
– спорта или туризма, Тодо-
ров отговори, че „и в двата 
се чувствам абсолютно 
подготвен и на мястото си“.

След това общинският 
съветник продължи обикол-
ката из сградата на Община-
та и в разговори с админи-
страцията, изглежда за да се 
аклиматизира за поста, 
който ще заема от следваща-
та седмица.

Поканата към Манол Тодоров – лично от кмета, 
чувствал се абсолютно подготвен в спорта и туризма

Манол Тодоров 
като част от 

групата  
КОД / „Българ-

ски възход“
ФОТО: 

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА
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в страната анаеробна инсталация
рията на Община Бургас и 
нашите две партньорски 
общини – Несебър и Помо-
рие. Изграждането ѝ стар-
тира във възможно най-
неподходящото време 
– начало на ковид-пандемия-
та, след това продължи през 
финансовата криза и резкия 
скок на цените на строи-
телните материали и 
оборудване. Трябваше през 
целия тоз път екипът да 
издържи и да се случи. Това 
вече е факт. Немската 
фирма си удържа на думата 
и достави изключително 
качествено оборудване, 
защото те са разработчи-
ци на цялата технология. 
Увериха ме, че нашата ин-
сталация не отстъпва по 
никакъв начин на качество 
на работата на всички 
инсталации, които са из-
градени в Германия“, комен-
тира пред медии кметът 
Николов.

Той изтъкна ползите от 
новата придобивка за три-
те общини и значителното 
намаляване от депониране 
на биоразградими отпадъци, 
което ще е факт.

„Ще имаме възможност 
и чрез ферментация на 
тези хранителни отпадъци 
да произвеждаме биогаз, а 
от него – електричество. 
Ако има нужда от някъде 
за биогаз, той ще бъде дос-

тавян. В момента все още 
нямаме право да оперираме 
с тези продукти. Тепърва 
трябва да получим серти-
фикат за биогаза, който е 
в танковете, за да бъде 
използван. От днес стар-
тираме и този процес“, 
уточни Николов.

„Изграждането на ин-
сталацията е само една част 
от системата, която Об-
щина Бургас разработва. 
Системата е цялостна, 
състои се от чисто нови 
контейнери и съответни-
те моторни превозни 
средства, които ще обслуж-
ват тези контейнери. И 
най-важното – формиране-

то на съзнание, че биораз-
градимите отпадъци след-
ва да  бъдат разделно 
събирани в мястото на 
тяхното генериране – в 
нашите домове и в офиси-
те ни, в магазините и паза-
рите, които всеки ден по-
сещаваме – това е първата 
стъпка, която всички 
трябва да направим, за да е 
успешен този проект“, 
заяви Галина Симеонова – 
ръководител на Управлява-
щия орган на ОПОС и ПОС 
2021– 2027 г. и главен дирек-
тор на Главна дирекция 
„Оперативна програма 
Околна среда“.

„Поздравявам всички, 

които участваха в реали-
зирането на този проект. 
Благодаря ви за усилията и 
за дългосрочния ви ангажи-
мент не само за здравето и 
благоденствието на хората 
от региона, но и за това, че 
България е вече една стъпка 
по-близо до постигането 
на една по-умна и устойчи-
ва система за управление на 
отпадъците. Създаването 
на тази анаеробна инста-
лация е преход към една 
по-зелена Европа, към която 
сме поели ангажимент. 
Тази инвестиция напълно 
отговаря на политиката 
за отпадъците на Европей-
ския съюз“, отбеляза Агнес 

Монфре – ръководител на 
отдел „България, Хърватия 
и Словения“ в Генерална 
дирекция „Регионална и 
селищна политика“ на Ев-
ропейската комисия.

Инсталацията разпола-
га с едни от най-съвремен-
ните уреди и системи за 
извършването на процеси-
те по преработка на отпа-
дъците, като функционира 
на принципа на естествен 
процес, при който разграж-
дането на отпадъците се 
извършва от специални 
бактерии при пълна липса-
та на кислород. Вследствие 
на този процес ще се полу-
чава компост и метан.

От получения биогаз се 
очаква да бъде получавана 
около 5 млн. kWh/y (кило-
ватчаса годишно) електри-
ческа енергия.

Екологичната значимост 
от изпълнението на проек-
та е важна от гледна точ-
ка и на последващите 
етапи, в които на терито-
рията на трите общини 
трябва да влязат в употре-
ба допълнителни контей-
нери, в които да се изхвър-
лят изцяло и единствено 
биоразградимите отпадъци. 
Първата вълна от ползва-
тели ще са най-вече заведе-
ния, магазини и пазари.

Кафявите 
кофи, в които 

ще се събират 
храни Официалните гости                 ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ 

ДОНА МИТЕВА

„Ние, възпитаниците на 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“, в деня на 
своето дипломиране тър-
жествено се заклеваме да 
пазим доброто име на своя 
университет…“ – 655 души 
изрекоха своята клетва на 
специалната церемония по 
дипломирането. Тя бе про-
четена от отличника Вик-
тор Русев, който завършва 
„Химично инженерство“. 

Допълнителна клетва 
положиха и дипломиращите 
се от медицинските специ-
алности. Тя бе прочетена 
от Владимира Маджурова.

В своето слово ректорът 
на Бургаския държавен уни-
верситет проф. д-р Христо 
Бозов не пропусна да споме-
не и стрестеста, който 
студенти и преподаватели 
преживяха по време на ковид-
кризата. „Всички заедно 
преодоляхме трудностите. 
Вземахме отговорни решения, 
имаше споделени усилия. 
Свидетели сме на вашето 

развитие“. Той им пожела: 
„Изправяйте се пред нови 
предизвикателства, продъл-
жавайте да трупате знания. 
Бъдете последователни и 
продължавайте да инвести-
рате в себе си“.

Поздравленията на кмета 
Димитър Николов бяха 
поднесени от зам.-кмета по 

образование Михаил Ненов, 
който им пожела: „Бъдете 
разумни, но и смели, бъдете 
напористи, но и търпеливи“. 
Зам. областният управител 
Павлин Иванов поднесе 
поздравите на областния 
управител Пламен Янев.

След като получи дипло-
мата си, Виктор Русев 

сподели: Тази диплома ми 
дава най-вече смелост и 
увереност. Надявам се да я 
използвам следващите го-
дини и да се реализирам още 
повече, отколкото в момен-
та. Моята реализация ще е 
твърдо в България и в Бургас. 
Вярвам, че всеки може да е 
успешен дори и в едно насе-

лено място, което според 
световните мащаби е малко. 
Не вярвам в това, че тряб-
ва да ходим в чужбина, за да 
успеем. Аз мисля, че ще успея 
и тук“, категоричен е мла-
дежът. Той вече работи 
като софтуерен разработ-
чик. По негови думи мате-
рията е свързана и с химия-

та, която завършва, тъй 
като се отнася до модели-
ране на психологични моде-
ли.

Тържеството бе уважено 
от много гости на абсолвен-
тите и официални лица, сред 
които и бивши ректори на 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“.

Възпитаниците на Бургаския държавен университет 
получиха своите дипломи

Паметен миг за 655 млади хора                  ФОТО: ТОДОР СТАВРЕВ

Професор 
Бозов връчва 

грамотата 
за отличен 

успех
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„Бръсначът на Òкам“ срещу големите
Дух и хармония. Задружно всички забравиха да говорят за редуцирането им

ГЕОРГИ РУСИНОВ

„Бръсначът на Òкам“ е най-
разпространеното наимено-
вание на принципа за просто-
тата в науката. Съгласно 
този принцип, от множество-
то теории, които обясняват 
един и същ проблем еднакво 
добре, за предпочитане е най-
простата. Правим това въ-
ведение, защото в края на 
този текст ще приложим 
именно „Бръсначът на Òкам“ 
срещу големите заплати на 
общинските съветници и ще 
попитаме заслужени ли са те. 

Нов мандат на Общински 
съвет. Всички дружно показват 
дух за работа в екип. Това се 
видя от второто заседание 
на избраниците на бургазлии, 
които разпределиха участи-
ята си в комисии и по-важно 
– кой ще ги оглави, без дебат, 
без спор за някое от местата. 
Срещите между групите в 
Общински съвет – Бургас по 
темата са били ползотворни, 
както се видя. Дори от опо-
зицията нямаха претенции 
по предложенията, но пък и в 
интерес на истината, от 
предни мандати с мнозинство 
на ГЕРБ, сега съпартийците 
на кмета Димитър Николов 
получиха доста по-малко ли-
дерски места в комисиите 
именно за сметка на остана-
лите групи в името на разби-
рателството и бъдещето на 
града.

Както дружно си разпре-
делиха комисии, така дружно 
и общинските съветници 
забравиха темата с високите 
си заплати, които са факт от 
края на предходния мандат и 
евентуалното им редуциране 
в този. Защото ако в Бургас 
средната работна заплата 
към края на септември е 1566 
лева, нареждаща ни на 13 мяс-
то в страната, то възнаграж-
денията на избраниците на 
малко над 60 хиляди бургазлии 
са над 2000 лева. Истината е, 
че масово в Бургас същите, 
които са избрали 51-ия в Об-
щински съвет с приличните 
заплати, работят за по 800 
– 1000 лева на месец. 51 души, 
които имат своите други 
приходи от другите си биз-
неси и работни места, се 
възнаградиха повече от щедро 
в края на миналия мандат. 
Сега това пък изобщо не е в 
дневния ред на новите общин-
ски съветници, видя се, а не-
малка част от тях са от същия 
предходен мандат. 

Тогава формален повод да 
се завишат заплатите бе 
умело измислен, заплатата на 
кмета не е повишавана от 
много време, а не е нормално 
кметът на четвъртата по 
големина община в страната 
да е с ниска заплата. Да, това 
е факт и не е нормално кме-
товете на малки морски об-
щини, които управляват по 
1/3 от бюджета на Бургас да 
получават по-високо възна-
граждение. Но в същото това 
време съветниците от пре-
дходния мандат можеха да 
занижат своя процент спря-
мо този на кмета и така и 
вълкът да е сит, и агнето 

цяло. Все още с по-ниски въз-
награждения продължават да 
бъдат кметове на населени 
места в общината, а те са 
денонощно на поста си и 
носят много по-големи отго-
ворности, и то персонални, а 
не колективни.

Потърсихме мнението на 
представители от различни 
групи в местния парламент, 
но мненията на всеки от тях 
трудно могат да се нарекат 
поляризирани. Основната 
мантра, която ревностно 
защитават, е тази, че общин-
ските съветници работят 
много повече от два-три дни 
в месеца и именно заради то-
ва заслужават високите си 
заплати.

Съветниците: Работим 
много, заслужаваме си 

заплатите

„Нека все пак да видим 
какви предложения ще има и 
в крайна сметка ще подкрепим 
всички разумни предложения. 
Моето мнение е, че ако об-
щинският съветник иска 
наистина да работи, защото 
това е работа и приказките, 
че работата се изчерпва точ-
но с едно заседание, аз не съм 
съгласен с тях. Има много 
работа по комисии, има рабо-
та преди да влезеш в комисия. 
Така че изказванията за запла-
тите на съветниците ми се 
струват малко популистки 
и аз бих се разграничил от 
тях“, това коментира Тодор 
Иванов от ИТН.

След заклеването си дори 
опозиционно настроените 
„Възраждане“ отказаха да 
коментират въпроса с възна-
гражденията на общинските 
съветници, докато, по техни 
думи, няма конкретно пред-
ложение за намаляването им.

Манол Тодоров от групата 
на КОД/„Български възход“ 
отговори, че въпросът при 

тях не е обсъждан и въобще 
не е стоял на дневен ред. Са-
мият той не бил мислил как 
ще гласува по предложение за 
намаляване на заплатите им.

„Аз ще бъда честен и ще 
кажа, че не мисля, че въобще 
ще има такова предложение. 
Според мен още когато се 
повдигна това като въпрос, 
беше малко популистко изказ-
ване. Аз не съм мислил по въ-
проса как ще гласувам, ако има 
такова предложение. Естест-
вено, абсолютно съм отворен 
да го обсъдим, да видим какви 
ще са доводите. Много добре 
знаете, че заплатата на об-
щинските съветници е обвър-
зана с тази на кмета. Така е 
по правилник. Ако има някакъв 
вариант възнагражденията 
да са по друг начин, аз конкрет-
но като общински съветник 
съм окей да седнем на маса и 
да говорим дали това е въз-
можно“, каза той. 

Пенсионерката Мария на 
68 години продължава да ра-
боти като болногледачка и 
всеки ден пътува от „Меден 
рудник“ до Бургас, защото 
пенсията от 400 лева далеч не 
е достатъчна, за да води нор-
мален и достоен живот. 

„Много ми се виждат тези 

пари, които взимат тези 
хора. Те нали са там да пома-
гат на нас, хората, на възраст-
ните, на децата? Не трябва 
да се блазнят от заплати, 
според мен, за такава важна 
работа, която трябва да 
вършат. Още повече, че всич-
ки си имат друга работа. Да, 
то и аз работя след пенсия, 
но защото просто не ми 
стигат паричките. Ако мога, 
ще си гледам старините и ще 
се радвам на внуците“, споде-
ля бургазлийката.

Тодоров обаче смята, че 
съветниците работят много 
повече, или поне тези, които 
искат да работят, по негови 
думи.

„Категорично не съм на 
мнение, че общинските съвет-
ници, или поне тези, които 
искат да са активни и наис-
тина да работят, го правят 
само по един ден. Това е абсо-
лютна лъжа, може да ме ци-
тирате. Ако искаш да си 
адекватен и да помагаш на 
обществото и хората, които 
са те избрали, първо ти тряб-
ва да четеш много внимател-
но всяка една докладна. Те 
обикновено са между 40 и 50 
на всяка сесия и са доста об-
емни. Трябва да вникнеш във 

всяка една, да разбереш къде 
какъв е проблемът, участваш 
в постоянно в няколко коми-
сии. Така че работата си е 
доста сериозна и отговорна 
и не мисля, че е нормално един 
общински съветник, както 
беше до миналата година, да 
получава под 900 лева. Това 
беше реалността. Ако граж-
даните смятат, че това е 
нормално за хора, които 
трябва да взимат решения и 
да бъдат адекватни, аз съм на 
малко по-различно мнение. 
Дали сегашният размер е ре-
ален, или висок е въпрос на 
дебати“, продължава Тодоров. 

Реалността обаче, както 
казахме по-горе, е друга. За-
платите на хората, които 
работят по цял месец, а не 2-3 
дни официално в месеца, най-
често са между 800 и 1000 
лева и именно същите тези 
хора не реагираха с възторг 
от новината, че избраниците 
им си гласуваха по-високи 
възнаграждения. 

„Не. Категорично, не смятам 
че трябва да получават та-
кива заплати. Ние работим 
повече, разбирайте по цял 
месец, понякога и без почивки, 
за по 1000 лева, примерно. 
Имаме оплаквания, които не 
се покриват“, коментира 
27-годишната Галя и смята, 
че една реална заплата за ра-
ботата на общинските съ-
ветници е около 1000 лева с 
бонуси. 

В БСП също въпросът не е 
обсъждан, разбрахме от Ста-
нимир Баев. В столетницата 
имало само предварителни 
разговори.

„Очакваме много по-широ-
ко представителство на 
партийни кадри, където да 
обсъдим този въпрос, ако 
тогава въобще е актуален все 
още“, посочи той.

Личното му мнение пък е 
следното:

„Аз мога да кажа, че бих 
подкрепил всяко едно възна-
граждение, което е по-ниско 
от това на учителите. Тъй 
като съм за първи път в Об-
щински съвет, аз лично не 
мога да кажа към сегашния 
момент, а и трудно може да 
се определи, защото е много 
субективно мнението в по-
сока „труд – възнаграждение“. 
Лично моята позиция е, че 
всеки труд трябва да бъде 
възнаграден. От гледна точка 
на ангажиментите, които 
имаме към настоящия момент, 
трябва да ви кажа, че освен 
това възнаграждение, общин-

ските съветници от БСП 
имат много социални функции 
и допълнителни ангажименти, 
каквито сме поели към собст-
вените си избиратели и пар-
тийната организация“.

Баев обяви предложенията 
за намаляване на заплатите 
като популистки и като 
популисти тези, които ги 
предлагат, защото се сблъск-
вали две различни гледни 
точки – на един човек, който 
работи по трудово правоот-
ношение и на такъв, който не 
работи по трудово правоот-
ношение.

„Предполагам, всички знаят, 
че по Закона за местното 
самоуправление в дните, в 
които са заседанията на Об-
щинския съвет, всеки служи-
тел е длъжен да ползва непла-
тен служебен отпуск“, 
добави общинският съветник 
от БСП.

Другата опозиционна гру-
па – тази на СЕК, също все още 
не е умувала по темата, тъй 
като и те смятали, че тя не 
е на дневен ред. 

„Общо взето тази тема се 
повдигна в мандата на предния 
Общински съвет от г-н Таба-
ков най-вече. Аз смятам, че не 
е от толкова голямо значение 
колко взима като заплата един 
общински съветник, а дали 
правилно ще си изпълнява 
своите задължения. Тъй като 
тогава беше казано, че общин-
ският съветник едва ли не 
работи 3 – 4 часа на месец, 
което от моя гледна точка 
мога да заявя, че не е така, 
защото общинският съветник 
освен на сесии и комисии, има 
още доста работа, която не 
се вижда от хората. Ако искаш 
да взимаш информирани ре-
шения, докладните записки 
трябва да се четат обстойно 
и повече от един път. Това 
отнема много време. Също 
така, ако искаш да си наисти-
на полезен за обществото, 
трябва да провеждаш много 
срещи с граждани. Така че 
смятам, че това е малко по-
пулистко и ми е интересно 
какво ще е мнението на г-н 
Табаков в новия Общински 
съвет. Не знам дали новата 
им група е направила такива 
предложения по правилника. 
Към този момент мисля, че 
няма. Най-вероятно няма да 
се отдели сериозно внимание 
на този въпрос“, отговори 
младото острие на Констан-
тин Бачийски – Иван Иванов. 

Друг бургазлия също обаче 
е категоричен, че всъщност е 

Новите 51 в Общински съвет – Бургас избягват темата за заплатите        ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА
Председателят Михаил Хаджиянев похвали колегите си за духа 
на разбирателство, в който протече заседанието

На втория ред 
Живко Табаков 

(най-вляво) ско-
чи пръв срещу 

възнаграждени-
ята, когато не 
бе в Общински 

съвет

Според Манол Тодоров на преден план предложение за намалява-
не на заплатите им въобще няма да има
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заплати на общинските съветници
от значение колко взима един 
общински съветник за работа 
няколко пъти в месеца.

„Според мен трябва да им 
се плаща само на сесия, а не на 
месец. Не може да работиш 
няколко пъти в месеца и да 
взимаш 12 заплати в година-
та. Не съм чувал за друго 
подобно нещо. Това си е чис-
та хранилка, според мен, 
особено на фона на хората, 
които взимат по 1000 лева на 
месец и се убиват от работа“, 
заяви 37-годишният Красимир 
от Бургас.

Групата на ПП/ДБ е поред-
ната, която не е обсъждала 
все още въпроса с възнаграж-
денията. Водачът ѝ д-р Мар-
тин Кръстев бе лаконичен 
пред наш репортер като ко-
ментира, че те са избрани и 
са влезли в местния парламент, 
за да работят, а не заради 
заплатите. Дали пък няма да 
има сред избраниците на 
бургазлии и такива, които ще 
се откажат от заплатите си? 
Все пак любимецът на симпа-
тизантите им в София и 
новоизбран кмет Васил Тер-
зиев заяви, че е готов да взима 
1 лев заплата. Добавяме и друг 
въпрос – колко от всички 
общински съветници са гото-
ви да даряват част от запла-
тата си, или ако „нямат 
нужда от нея“ – цялата, за 
някаква добра кауза?

„Има Комисия по правил-
ника, мен ме извадиха от 
тази комисия“, заяви Живко 
Табаков, който в предишния 
мандат не бе съветник и остро 
критикуваше завишените 
заплати на съветниците. В 
този той вече е заместник-
председател и председател на 
Комисията по туризъм. 

Той обаче обеща пред ме-
дията ни, че след като бъде 
приет правилник, ще входира 
докладна записка за корекция 
на възнагражденията на съ-
ветниците. 

Управляващите: Бургас 
има конструктивен дух, 
политическите сили са с 

висока култура 

„По време на консултаци-
ите не е ставало дума за по-
ниски заплати. Това не беше 
елемент. Това е дискусия, 
която предстои. Близо месец 
ще се обсъжда правилникът, 
където тези неща ще бъдат 
решени. Най-важното нещо, 
което излъчваме е, че Бургас 
има конструктивен дух, 
прави ми впечатление, че 
местните политически сили 

са с много висока изборна 
култура“, заяви в отговор на 
въпрос на „Черноморски фар“ 
председателят на местния 
парламент Михаил Хаджиянев.

„Заплатите бяха кориги-
рани с докладна от началото 
на 2023 година и към момента 
са 54% от тази на председа-
теля на Общинския съвет, 
която е 90% от заплатата на 
кмета. Тогава в едно интервю 
обясних своята позиция и 
каква е ролята на общинския 
съветник и затова, че той 
освен заседанията на посто-
янните комисии на заседание 
на Общинския съвет, има и 
друга дейност – среща с граж-
дани и участия в събития. 
Към момента няма постъпи-
ла докладна и ако постъпи, ще 
направим разглеждане и ще 
решим“, заяви водачът на 
групата на ГЕРБ и бивш пред-
седател на Общинския съвет 
– проф. Севдалина Турманова.

Vox populi, vox Dei – 
бургазлии не смятат,  

че заплатите на 
избраниците им са 

заслужени

Избирателите обаче не се 
интересуват от това колко 
сговорни са отделните поли-
тически сили, а каква работа 
реално вършат след като 
бъдат избрани техните кан-
дидати.

„Общинските съветници 
трябва да получават такава 
заплата каквато получава 
средностатистическият 
българин за същата работа. 
Тази заплата може да варира 
между 1000 и 3000 лева, но 
трябва да зависи от това 
колко дейност си извършил. 
Т.е. в техния случай – колко 
работа вършат в Общинския 
съвет. Минималната заплата 
след Нова година ще става 940 
лева, така че това е една ху-
бава база. Може да се помисли 
и за някаква точкова система, 
по която да се оценява трудът 
на всеки един индивидуално 
– колко пъти е участвал в 
дискусии, колко докладни е 
внесъл, колко питания е от-
правил, срещи с граждани“, 
смята 32-годишният Георги.

Вижда се ясно от мненията 
на всички интервюирани съ-
ветници, че големите заплати, 
които взимат, според тях са 
заслужени и едва ли ще са го-
тови да се простят с тях. 
Причините, с които се обо-
сновават, виждаме, са някол-
ко – не било вярно, че работят 
2 – 3 дни в месеца, работата 

им била тежка и заслужават 
добро възнаграждение. Излиза, 
че всеки един от тези 51 души 
в Общински съвет трябва да 
внася всеки път минимум по 
една докладна с голям обем, 
върху която се е потрудил 
допълнително, за която е 
търсил съдействие от експер-
ти и т.н. Да, нали? Да, ама не. 

Масово по дневен ред се 
гласуват докладните на ад-
министрацията и такива, 
внесени от управляващото 
мнозинство, което знае, че си 
е осигурило приемането им в 
Общински съвет. Опозицията 
рядко си прави труда да вна-
ся докладни от страх, че няма 
да бъдат приети. Съвсем друг 
е въпросът колко от избрани-
ците на бургазлии си правят 
труда изобщо да внасят до-
кладни, да отправят питания 
или да са активни по какъвто 
и да е друг начин. Но всички, 
независимо колко много рабо-
тят, или колко се скатават, 
получават едно и също възна-
граждение. Видимо работе-
щите и активните общински 
съветници във всеки един 
мандат са не повече от десе-
тина човека. В частни разго-
вори с отделни съветници 
стана ясно, че е нужна атес-
тация на работата им и 
строги санкции, ако не зара-
ботят заплатите си. 

Латинската сентенция 
„Глас народен, глас Божи“ (б.а. 
Vox populi, vox Dei) е тази, с 
която трябва най-много да 
се съобразяват избраниците 
на народа. Бургазлии не са 
съгласни с високите заплати 
на изпратените от тях в 
Общински съвет хора. Според 
Бръсначът на Окам най-прос-
тото обяснение е най-добро-
то и когато хората, които 
са те избрали не са съгласни с 
голямото ти възнаграждение, 
ще трябва да го намалиш. 
Това е най-простото в случая. 
Всякакви други действия са 
опити за развиване на различ-
ни теории защо тези заплати 
са нормални за тях.

Защото иначе сред избира-
телите изникват въпроси. 
„Трябва ли 51 души да полу-
чават по-големи от средната 
работна заплата в Бургас 
възнаграждения за работа, 
която очевидно не всички 
вършат? Ако не всички от 
тези 51 души работят, тряб-
ва ли броят на съветниците 
да е толкова голям? Не тряб-
ва ли, както сами твърдят, 
благоденствието и проспери-
тетът на общината и граж-
даните да са им основен 
приоритет и да взимат по-
ниски заплати, за да не оте-
жняват допълнително бю-
джета във времена на кризи?“.

Най-простият отговор с 
една дума „не“ от бургазлии 
изрязва като с бръснач всички 
други теории в защита на 
прословутите заплати и 
опит на избягване на най-
простото решение.

Търси се 

смелчагата, който да вхо-
дира докладна записка и да не 
бъде обвинен в популизъм от 
колегите си и че разрушава 
духа на разбирателство във 
видимо дружния Общински 
съвет. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Ротацията, която стана 
пословична с формирането 
на правителство между 
ГЕРБ и ПП/ДБ, сега намира 
място и в местния парламент 
на Бургас. Причината обаче 
е друга. На второто заседа-
ние бяха избрани шестима 
заместник-председатели на 
Общински съвет – Бургас, а 
местата около председате-
ля Михаил Хаджиянев се 
оказаха три. Затова самият 
той предложи на ротацио-
нен принцип заместниците 
му да сменят местата си 
отпред.

Кметът Димитър Ни-
колов отстъпи традицион-
но мястото, което заема 
и се премести на банката 
на заместник-кметовете.

Предложено бе от пре-
дходния председател на 
Общински съвет проф. 
Севдалина Турманова броят 
на заместниците да е шест. 
От зала предложенията 
бяха седем. При гласуване 
избрани бяха Димчо Грудев 
от ГЕРБ, Стоян Тодоров 
от КОД/БВ, Александър 
Койчев от „Възраждане“, 
д-р Мартин Кръстев от 
ПП/ДБ, Живко Табаков от 
МИР/Левицата/Граждани 
за общината и Мадлен Му-
тафян от БСП. Предложе-
нието от СЕК за Иван 
Иванов не получи доста-
тъчно подкрепа.

Разпределиха се и учас-
тията в постоянните 
комисии:

Бюджет и финанси 
Елена Кокаларова (за-

местник-председател), 
Георги Маринчев, Георги 
Дракалиев, Ева Михалева, 
Иван Ненков (председател), 
Манол Тодоров, Александър 
Койчев

Правни въпроси 
Иво Баев (председател), 

Елена Кокаларова, Владимир 
Загорчев, Георги Дракалиев, 
Христина Хаджиатанасова, 
Мадлен Мутафян (замест-
ник-председател)

Икономика и 
инвестиционни политики 

Тодор Йосифов (предсе-

дател), Даниел Иванов, 
Александър Койчев, Милен 
Георгиев, Николай Желев, 
Георги Маринчев, Иво Баев

Наука 
Проф. Севдалина Турма-

нова (председател), Лидия 
Стефанова, Светослав 
Тодоров, Дилян Георгиев 
(заместник-председател), 
Живко Табаков, Станимир 
Баев, Иван Иванов

Обществен ред и 
сигурност 

Димчо Грудев (председа-
тел), Боян Дяков, Димитър 
Сотиров, Стойко Андреев 
(заместник-председател), 
Костадин Андонов, Стоян 
Царев, Милен Георгиев

Образование 
Станимир Баев (предсе-

дател), Мариела Кирова, 
Павел Чепов (заместник-
председател), проф. Севда-
лина Турманова, Веселин 
Пренеров, Диян Господинов, 
Мариета Рохова

Здравеопазване 
Диян Господинов, Лидия 

Стефанова (председател), 
Васил Загорчев, Мартин 
Кръстев, Светослав Тодо-
ров (заместник-председател), 
Чанко Мирчев, Шерафет 
Мехмед

Социални дейности 
Диян Господинов (пред-

седател), Лидия Стефано-
ва, Ясен Проданов, Шерафет 
Мехмед, Мариела Кирова 
(заместник-председател), 
Светослав Тодоров, Мартин 
Кръстев

Спорт 
Георги Маринчев (замест-

ник-председател), Иван 
Станев, Тодор Йосифов, 
Боян Дяков, Красимир Ка-
лудов (председател), Манол 
Тодоров, Явор Костов

Транспорт 
Ева Михалева (председа-

тел), Йордан Вълев, Боян 
Дяков, Мариян Иванов, 
Мадлен Мутафян, Тодор 
Иванов (заместник-пред-
седател), Дилян Георгиев
Морско дело и рибарство 

Боян Дяков (заместник-
председател), Димитър 

Сотиров, Мадлен Мутафян 
(председател), Стойко 
Андреев, Даниел Иванов, 
Стоян Царев, Шерафет 
Мехмед

Екология 
Стоян Грозев (председа-

тел), Димитър Сотиров 
(заместник-председател), 
Красимир Батилов, Мартин 
Кръстев, Иван Иванов, 
Александър Койчев, Чанко 
Мирчев

Устройство на 
територията 

Елена Кокаларова (за-
местник-председател), 
Димчо Грудев, Дилян Геор-
гиев, Бенчо Бенчев (предсе-
дател), Георги Манев, Тодор 
Иванов, Владимир Павлов
Общинска собственост 

Георги Дракалиев (пред-
седател), Димчо Грудев, 
Тодор Йосифов, Христина 
Хаджиатанасова (замест-
ник-председател), Георги 
Манев, Стоян Грозев, Бен-
чо Бенчев

Международно 
сътрудничество 

Красимир Калудов, Ма-
риета Рохова (заместник-
председател), Ева Михалева, 
Тодор Иванов (председател), 
Виктория Върбанова, Ста-
нимир Баев, Иво Баев

Култура 
Веселин Пренеров (за-

местник-председател), 
Севдалина Турманова, Ясен 
Проданов, Павел Чепов, 
Красимир Калудов, Явор 
Костов, Тодор Ангелов 
(председател)

Туризъм 
Павел Чепов, Йордан 

Вълев, Ясен Проданов, Живко 
Табаков (председател), 
Виктория Върбанова (за-
местник-председател), 
Мариела Кирова, Николай 
Желев

Конфликт на интереси 
Николай Загорчев (за-

местник-председател), 
Красимир Батилов, Христи-
на Хаджиатанасова (пред-
седател), Явор Костов, 
Стойко Андреев, Георги 
Манев, Мариян Иванов

Ротацията влиза и в местния парламент – 
шестима ще са заместник-председателите

Нов съветник се закле още на втората сесия. Милен Георгиев 
влезе на мястото на Станимир Апостолов, който стана за-
местник-кмет                   ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Заместник-председателите ще се ротират на председателската банка      ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



На прага на зимата: Общините – готови 
с дървата за огрев за населението
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Трудности. На места доставките се бавят, други от лятото са осигурили огрева 

В община 
Созопол драма 
няма, хората са 
снабдени на 100%
ГЕОРГИ РУСИНОВ

В община Созопол драма 
с дървата няма. В това 
увери новоизбраният за 
втори мандат кмет Тихо-
мир Янакиев. Пред наш 
репортер той коментира, 
че населението е снабдено 
с дърва и даже има 200 – 300 
кубика, които още не са 
потърсени. 

„Иначе към 18 000 куби-
ка и отгоре сме изсекли, 
снабдили сме местното 
население навсякъде. По-
следното снабдяване е за 
Созопол и Черноморец, 
селата всичките са на 100% 
заредени. Отделно сме 
провели разговори и с дър-
жавните горски стопанства 
и имаме план за действие, 
в случай че се наложи да 
реагираме спешно“, посочи 
Янакиев.

Созопол е една от общи-
ните в областта със соб-
ствено горско стопанство.

ДОНА МИТЕВА

Дървата са жизненоважни 
за такава община като 
Малко Търново, където в 
селата преобладава възраст-
но население. Хората започ-
ват още от средата на ля-
тото да се тревожат за 
това как ще се осигури 
отоплението за зимата.

„Всички населени места 
са снабдени с дърва. Изклю-
чение прави едно семейство 
в Бяла вода, където ми се 
обадиха, че нещо са ги про-
пуснали при зареждането и 
сега това ще бъде поправено. 
Обадих се на зам.-кмета на 
Граматиково да им занесат 
на хората дърва.

Снабдяването на населе-
нието с дърва го подхванах-
ме по-отрано и така нямаше 
никакви трусове тази годи-
на. Тук, при нас, като им се 
занесат дървата, все едно са 
им увеличили пенсиите на 
хората“, казва кметът Или-
ян Янчев. 

Цената на дървата е била 
увеличена, допълва той, но 
си остава ниска – 66 лева за 

кубик. Като се добави и 
транспортът, и цепенето 
– сметката стига до сто-
тина лева.

Бригадите за цепене и 
внасяне, подреждане на дър-
вата също тази есен са по-
искали повече. Мургавите 
труженици преди са взема-
ли по 8 лева, а сега вече цена-
та е 12 лв. на кубик.

Той припомня и болната 
тема за това, че общината 
няма горско. „Общински 
гори нямаме, защото още 
2011 година ни ги прибра 
държавата, защото тя ги 
стопанисва по-добре. Ако 
имахме общински гори, в 
момента дървата за населе-
нието щяхме да ги даваме 
на себестойност, за да може 
хората да са доволни. Обаче 
те решиха едва ли не, че 
общините не са добри сто-
пани.

66 лева на кубик дървата 
излизат от Горското сто-
панство, защото предвари-
телно направих среща с 
трите горски стопанства, 
които са на територията 
на община Малко Търново. 

Също бях говорил и с ръко-
водството им в Сливен. 
Затова, че тук местните 
търпят негативите от 
съсипването на пътища от 
големите камиони с дърва, 
има и привилегии в цената. 
Иначе какъв е смисълът, че 
тези хора търпят разбити-
те пътища и гледат всеки 
ден как едни тирове ходят 
нанякъде, натоварени с едни 
големи дърва. А накрая като 
дойде време да им дават за 
огрев, им дават клечки за 
зъби – последно качество.

Предварителната среща 
даде резултат“, обясни 
Янчев. 

Въпреки навременното 
снабдяване с дърва по тра-
диция от предни години е 
имало и оплаквания. Някои 
без причина, други основа-
телни. „В Бяла вода имаше 
оплакване, че на някои места 
са доставили габър, че дър-
вата били по-тънки… Го-
ворих със зам.-директора на 
Горското – от там предос-
тавиха нови дърва. Така че 
няма да има никой на сту-
дено“, заключи кметът.

Кметът в Айтос се намеси 
след забавяне със снабдяването
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Подготовката за зима-
та в община Айтос тече 
с пълна сила. Новоизбра-
ният за четвърти мандат 
кмет Васил Едрев комен-
тира при заклеването на 
новата местна власт, че 
е избрана фирмата за по-
чистването, а техниката 
е осигурена. 

„Предполагам, че и вре-
мето ще бъде благосклон-
но като другите години, 
така че ние сме готови. 
Училищата и детските 
градини са заредени с го-
рива“, каза тогава градо-
началникът.

Оказа се обаче, че Едрев 
никак не е доволен от 
Айтоското горско сто-
панство, което се забави 
със снабдяването с дърва 
за населението. 

„С кметовете бяхме при 

директора на ЮИДП-Сли-
вен инж. Димчо Радев, 
защото имаме проблеми 
със снабдяването на насе-
лението с дърва. Дали 
дъждовете са виновни, не 
знам, или става въпрос за 
некадърност по-скоро на 
Горското? Най-вече май 
това е проблемът“, заяви 
преди дни кметът.

Според него проблемът 
е решен след намесата му.

„Г-н Радев реши пробле-
ма. Той даде срок на Ай-
тоското лесничейство 
десет дни, в които да 
снабдят хората с необхо-
димите им дърва“, посочи 
още Едрев.

Така и е станало, след 
като няколко дни след 
това отново говорихме с 
градоначалника и той 
потвърди, че зареждането 
с дърва е стартирало по 
селата. 

ГЕОРГИ ДИМИТРОВ, КМЕТ НА ОБЩИНА КАРНОБАТ:

ИЛИЯН ЯНЧЕВ, КМЕТ НА ОБЩИНА МАЛКО ТЪРНОВО:

Раздадени са, имаме и резерв

При нас като пристигнат –  
все едно, че са увеличили пенсиите

ДОНА МИТЕВА

Населението на община 
Карнобат, тези, които се 
отопляват с дърва, не се 
притесняват за топлото 
през зимата.

„Хората са снабдени с 
дърва от общинските гори, 
не само това, ами имаме и 
1000 кубика резерв. При-
ключили сме с основните 
списъци и сега, ако има 
такива, които са пропус-
нати, доставят на тях“, 
коментира кметът Дими-
тров.

Снабдяването на насе-
лението става от общин-

ските гори, на преферен-
циални цени, значително 
по-евтино. Вкарани са се-
риозни правила, изпитани 
в практиката, така че да 
няма ощетени и да няма 
злоупотреби.

„Не могат да записват 
за дърва заведения, хора, 
които едновременно казват 
настоящ и постоянен адрес. 
Застраховали сме се против 
презапасяване и против 
евентуална търговия с 
дървата, защото имахме 
такива опити. При поло-
жение че разликата до па-
зарната цена е 50 – 70 лева, 
е нормално да има тарика-

ти, които искат да преп-
родават по-скъпо“, обясни 
той.

Кубик дърва, който пре-
доставя Общината, стру-
ва 72 лв. плюс 30 за транспорт, 
дървата от горското 
стопанство струват 84 
лв. плюс 30 лв. за транспорт. 
На свободния пазар, където 
са нарязани и нацепени, 
струват 160 – 170 лева.

Кметът Димитров до-
пълни още, че не само насе-
лението е запасено с дърва, 
а и всички детски градини 
и училища в общината, 
които са с отопление на 
дърва.

Дървата се оказват все още предпочитано отопление за голяма част от населението
ФОТО: ВЕСЕЛА ГОРАНОВА



24 – 30 НОЕМВРИ 2023   I   БРОЙ 643 ОСНОВАН НА 14 АПРИЛ 1924 Г.ИЗДАНИЕ НА ОБЩИНА АЙТОС

„Айтоските орли и орлици в полет“ със съставител Янка Иванова

Сборник с публикации за 
дейността на айто-
ското туристическо 

дружество беше представен 
на 22 ноември в Заседателната 
зала на Община Айтос. Съста-
вител на кратката история 
на 120-годишното дружество 
е Янка Иванова, турист от 
близо 50 години, сега член на 
Клуба на туристите ветера-
ни.

Кметът Васил Едрев, който 
е и председател на ТД „Чудни 
скали“, поздрави туристите 
и благодари на Иванова за 
усилията и денонощния труд 
по съставянето на сборника. 
„Благодаря Ви, че съхранявате 
фактите и спомените за 
дейността на едно от най-
активните дружества в 
страната. За 100-годишнина-
та дружеството издаде 
вестник, днес надграждаме 
историята му с книга, която 
проследява събития от създа-
ването през 1902 г. до днес. 
Нека да дописваме тази исто-
рия напред в годините, с 
привличането на млади хора и 
както досега - с активна ту-
ристическа дейност“, заяви 
кметът пред туристите.

Янка Иванова сподели 
мотивите да се заеме със 
съставянето на сборника и 
подчерта, че най-добрият и 
обективен източник за кни-
гата са били публикациите 
във вестник „Народен приятел“. 
„Помогна ми това, че познавам 

и познавах хора, за които 
туризмът беше неизменна 
част от живота. Много от 
тях вече не са между живите, 
но те оставиха следа, която 
не се прекъсва и до днес. За 
мен, а и за целия ни град е 
гордост, че тук живеят хора, 
които обичат природата, 
обхождат я и се грижат за 
нея“, каза още Иванова. 

Членовете на клуб „Туристи 
ветерани“ с председател Ири-
на Николова изпяха любими 
туристически песни и проче-
тоха вълнуващи моменти от 
новата книга. Поздрав към 
Янка Иванова от името на 
Клуба на учителите ветерани 
„Вяра“ поднесе Димитрина 
Томова.

НП

Представиха книга с публикации  
за дейността на ТД „Чудни скали“

ЗА 120-ГОДИШНИЯ ЮБИЛЕЙ НА АЙТОСКОТО ТУРИСТИЧЕСКО ДРУЖЕСТВО

Финансирането е по 
договор за съвместна дей-
ност между Фонд „Соци-
ална закрила“ и Община 
Айтос от 27.04.2023 г.

По сключения договор за 
съвместна дейност между 
Фонд „Социална закрила“ и 
Община Айтос на 27.04.2023 
г. за закупуване на оборуд-

ване и/или обзавеждане по 
проект „Закупуване на 
оборудване и обзавеждане 
на помещения на Защитено 
жилище за лица с умствена 
изостаналост“, след про-
ведени процедури по ЗОП, 
Община Айтос обнови 
материалната база на За-
щитено жилище за лица с 
умствена изостаналост.

По проекта са закупени, 
доставени и монтирани:

10 легла за потребите-
лите, 10 матрака, 10 нощ-
ни шкафчета, 10 трикрил-
ни гардероби, 20 трапезни 
столове, 4 трапезни маси, 
7 стенни закачалки, холов 

комплект дивани, печка с 
керамични плот и фурна, 
фризер, перална машина, 
лед телевизор и 7 броя 
климатици.

С реализирането на до-
говора за съвместна дейност 
по проекта се подобри и 
модернизира материално-
техническата база на За-
щитеното жилище. Оси-
гурена е по-благоприятна 
жизнена среда на потреби-
телите и благоприятна 
трудова среда за персонала 
на Защитеното жилище.

Повиши се качеството 
и ефективността на гри-
жата за потребителите.

Общата стойност на 
закупеното оборудване и 
обзавеждане е в размер на 
28 955.76 лв., от които 90% 

финансиране от Фонд 
социална закрила и 10% 
съфинансиране от община 
Айтос.

По проект обновиха материалната база на Защитено жилище – Айтос

По-добра среда и домашен уют за обитателите ФОТО: НП

Защитено жилище – Айтос

Кметът Васил Едрев с благодарност към Янка Иванова

Хорът на клуб 
„Туристи 

ветерани“ с 
председател 
Ирина Нико-

лова

Туристи и сим-
патизанти на 
представянето 
на новата книга
ФОТО: НП
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Стани приемен родител - 
всяко дете се нуждае от семейство
Социалната услуга 

„Приемна грижа“ дава 
възможност на много деца 

в риск или отглеждани извън 
семейството си да се отглеждат 
в сигурна среда, близка до семей-
ната. Приемната грижа цели 
да осигури временна грижа 
за деца в риск, като целта е 
децата да бъдат отглеждани в 
условията на сигурна, подкре-
пяща и стимулираща семейна 
среда. Приемният родител 
не е носител на родителски 
права по отношение на на-
станеното в семейството 
му дете, но има задължението 
да му осигури добри грижи, 
спокойна среда, внимание, 
които да благоприятстват за 
неговото правилно развитие 
и личностно формиране. В 
периода на настаняването, 
приемното семейство и де-
тето получават съдействие 
и подкрепа от страна на 
социалните работници от 
отдел „Закрила на детето“ и 
от доставчици на социални 
услуги. 

Приемната грижа означава 
да полагаш грижи в своя дом 
за дете, което не може да 
бъде с родното си семейство. 
Много често родителите 
са изправени пред сериозни 
трудности да се грижат за 
децата си като безработица, 
бедност, тежко заболяване, 
криза в семейните отношения. 
В такъв момент за детето е 
по-добре да отиде в приемно 
семейство, докато проблемът 
на неговото родно семейство 
бъде разрешен. Възрастта 
на децата, които могат да 
бъдат настанени в приемно 
семейство е от 0 до 18 години.

Видове настаняване: 
Спешно – В случаите, когато 

дете трябва да бъде изведено по 
спешност от семейството му. 

Краткосрочно - Да се грижиш 
за дете докато трудностите в 
семейството на детето бъдат 
решени и то може да се върне 

отново при родителите си или 
да бъде осиновено. Краткосрочно 
настаняване се предприема за 
срок до 1 година с цел подкрепа 
на родното семейство и връщане 
на детето в него. 

Дългосрочно - Дългосрочно 
настаняване се предприема за срок 
над една година за деца, чиито 
родители са починали, неизвестни, 
лишени от родителски права, 
с ограничени права или чиито 
родители трайно не полагат 
грижи за тях или са в трайна 
невъзможност да се грижат за 
тях и не е възможно връщане в 
родното семейство.

Заместващата приемна 
грижа е за определен срок и 
може да се предоставя само от 
утвърдено приемно семейство. 

Независимо от целта на 
настаняването на дете в 
приемно семейство, то трябва 
да се разглежда като временна 
мярка за закрила на детето.

Кандидатите за приемни се-
мейства трябва да отговарят 
на определени критерии, за да 
бъдат одобрени и утвърдени. 
След подаване на заявление 
и набор от документи към 
съответния доставчик на 
услугата стартира проуч-
ване и оценка на кандида-
тите. Част от процеса на 
оценяване на кандидатите 
за приемно семейство е тях-
ното обучение -  базово за 
доброволните и допълнително 
специализирано обучение за 
професионалните.

При оценяване на кандида-
тите за приемно семейство 
се прави преценка за:
	Възможността на семей-

ството да осигури матери-
ални условия за отглеждане 
и развитие на детето, вклю-
чително и лично простран-
ство за детето в жилището 
- базови потребности от 
храна, грижи за здравето и 
образованието на детето, 
условия за емоционалното 
му развитие;

	Личните качества на кан-
дидатите за предоставяне на 
приемна грижа по отглеждане 
и възпитание на дете;
	Мотивацията на кан-

дидатите да предоставят 
приемна грижа за дете - да не 
противоречи на интересите 
на детето;
	Кандидатите трябва да 

са подкрепени в решението 
си от семейството си, които 
не се противопоставят на 
настаняването на дете в 
семейството.

Приемната грижа може да 
бъде ДОБРОВОЛНА – семей-
ството преминава базово обуче-
ние, не получава възнаграждение, 
получава месечна издръжка за 
детето и ПРОФЕСИОНАЛНА. 
При професионалната приемна 
грижа, семейството преминава 
базово и допълнително обучение, 
получава възнаграждение и месечна 
издръжка за детето. 

Всяко професионално приемно 
семейство получава месечно 
възнаграждение по граждански 
договор: професионалният приемен 
родител отглеждащ едно дете 
получава 150 % от минималната 
работна заплата, за отглеждане 
на две деца - 160%,  а за три и 
повече деца съответно - 170%. 
Доброволните и професионални 
приемни родители получават 
месечна издръжка за всяко дете. 
Средствата са месечни и се 
диференцират съобразно въз-
растта на детето в размер:

1. до 3 години - 1,1-крат-
ния размер на линията на 
бедност за съответната 
година – 554,40 лв.;

2. от 3 до 14 години - линията 
на бедност за съответната 
година – 504,00 лв.;

3. от 14 до навършване на 
пълнолетие на детето, а ако 
учи - до завършване на средно 
образование, но не повече 
от 20-годишна възраст - 
1,1-кратния размер на линията 
на бедност за съответната 
година – 554,40 лв.

За деца с увреждания се 
изплаща добавка в размер 
30 на сто от линията на 
бедност за съответната 
година - 151,20 лв. Освен 
тези средства, приемното 
семейство получава и допъл-
нително средства по Закона 
за семейни помощи за деца в 
зависимост от степента и 
вида на увреждането.

Приемните родители 
приемат децата в техните 
най-трудни моменти и с 
любовта си им помагат да 
пораснат като пълноценни 
личности.

Приемната грижа дава 
възможност на децата да 
израснат в семейна среда и 
да получат шанс да развият 
своите възможности. 

Приемната грижа е парт-
ньорство и сътрудничество 
между приeмни родители и 
социални работници. 

Приемните родители 
дават шанс на децата да 
растат щастливо и спокойно 
и променят съдбите им.

ДО ВСИЧКИ ЗАИНТЕРЕСОВАНИ СТРАНИ 
ОТ ОБЩИНА АЙТОС

ПОКАНА ЗА УЧАСТИЕ В ИНФОРМАЦИОННИ СЪБИТИЯ 

Сдружение „Местна инициативна група - Айтос“,
Кани всички  заинтересовани страни да вземат участие в предстоящите информационни събития (еднодневни 

обучения, работни/информационни срещи) във връзка със Споразумение за изпълнение на Стратегия за Водено от 
общностите местно развитие № РД 50-146 от 21.10.2016 г. и Заповед № РД 09-331 от 21.03.2023 г. на Заместник 
– министъра и ръководител на УО на ПРСР 2014 - 2020 година за одобрение на предложени дейности и разходи за 
2023 година по подмярка 19.4 „Текущи разходи и популяризиране на стратегия за Водено от общностите местно 
развитие“ от мярка 19 „Водено от общностите местно развитие“ от Програмата за развитие на селските райони за 
периода 2014 – 2020 г.

Целта на информационните събития е да се популяризира процеса на прилагане на Стратегията за Водено от 
общностите местно развитие за територията на „Местна инициативна група - Айтос“ и да се повиши активността 
на местните общности за участие в процеса на прилагането й.  Обученията са ориентирани към развитие на местен 
капацитет по отношение на СВОМР и популяризиране на подхода ВОМР.

С оглед на гореизложеното, Ви каним да вземете участие в предстоящите информационни събития, на които ще 
Ви бъде представена информация за процеса на прилагане на Стратегията за Водено от общностите местно развитие 
за територията на „Местна инициативна група - Айтос“.

ГРАФИК НА СЪБИТИЯТА:

№ Описание Количе-
ство

Място
на провеждане

Дата 
на провеж-

дане
Час 

1 
Провеждане на еднодневно обучение на бенефициенти и 
местни лидери на тема: „Отчитане на проектни предложения, 
финансирани от СВОМР“ за най-малко 10 участници.

1 бр. гр.Айтос 08.12.2023 
г.

10:00 
ч.

2
Провеждане на еднодневно обучение на бенефициенти и 
местни лидери на тема: „Отчитане на проектни предложения, 
финансирани от СВОМР“ за най-малко 10 участници.

1 бр. с. Тополица 12.12.2023 
г.

10:00 
ч.

3
Провеждане на обучение на тема: „Партньорство и взаимодейст-
вие между местните лидери от всички сектори за постигане на 
устойчиво и балансирано прилагане на СВОМР“ -  еднодневно 
обучение за най-малко 10 участници.

1 бр. гр.Айтос 13.12.2023 
г.

10:00 
ч.

4
Провеждане на обучение на тема: „Партньорство и взаимодейст-
вие между местните лидери от всички сектори за постигане на 
устойчиво и балансирано прилагане на СВОМР“ -  еднодневно 
обучение за най-малко 10 участници.

1 бр. с. Пирне 14.12.2023 
г.

10:00 
ч.

5

Провеждане на работни/информационни срещи за представяне 
на СВОМР и възможностите за кандидатстване през 2023 г. 
(в т.ч. и за социално уязвими групи - хора с увреждания, 
възрастни хора над 65 години и етнически малцинства) за 
най-малко 10 участници.

1 бр. с.Карагеоргиево 11.12.2023 
г.

10:00 
ч.

6

Провеждане на работни/информационни срещи за представяне 
на СВОМР и възможностите за кандидатстване през 2023 г. 
(в т.ч. и за социално уязвими групи - хора с увреждания, 
възрастни хора над 65 години и етнически малцинства) за 
най-малко 10 участници.

1 бр. гр.Айтос 15.12.2023 
г.

10:00 
ч.

РАЗЧИТАМЕ НА ВАШЕТО АКТИВНО УЧАСТИЕ!

ЗА ДОПЪЛНИТЕЛНА  ИНФОРМАЦИЯ:  
• Офис на СНЦ „МИГ-Айтос“, град Айтос, ул.”Васил Левски” № 2
• e-mail: mig_aytos@abv.bg, електронен адрес: www.mig-aytos.com, телефони: 0882461304; 0885066293 

Настоящата публикация е осъществена с финансовата помощ на Европейски земеделски фонд за развитие на селските райони във връзка със Споразумение за изпълнение на Стратегия за Водено от общностите местно развитие № РД50-146/21.10.2016 
г. по подмярка 19.4.”Текущи разходи и популяризиране на стратегия за Водено от общностите местно развитие” на мярка 19 „Водено от общностите местно развитие” от Програмата за развитие на селските райони за периода  2014 – 2020 г.

п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, ул.” Васил Левски ” № 2 • www.mig-aytos.com; моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: mig_aytos@abv.bg

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Покана за информационна среща  
за популяризиране на проект „Приемна грижа“

Уважаеми граждани на община Айтос, 
Във връзка с реализирането на проект „Приеми ме 

2015“ – BG05M9OP001-2.003-0001-C01, финансиран по 
Оперативна програма „Развитие на човешките ре-
сурси“, съфинансирана от Европейския съюз чрез 
Европейския социален фонд., Ви каним на информа-
ционна среща за популяризиране на „Приемна грижа“, 
която ще се проведе на 24.11.2023 г. от 13.00 часа в 
Заседателната зала на община Айтос.

ДИРЕКЦИЯ „СОЦИАЛНО ПОДПОМАГАНЕ“ ГР. АЙТОС
ОТДЕЛ „ЗАКРИЛА НА ДЕТЕТО“

Допълнителна информация можете да получите от 
Дирекция „Социално подпомагане” 

гр. Айтос, ул.”Васил Левски” № 5
гр. Камено, ул. „Димитър Благоев“ № 1

Отдел „Закрила на детето”
тел.: 0558/2-56-40 и 05515/30-82

и
Областен екип по приемна грижа гр. Бургас

гр. Бургас ул. „Гладстон” № 39
GSM.: 0895 442030

Да си приемен родител е предизвикателство и отговорност,  
носи не само удовлетворение, но среща и много трудности. 

Ако поемете по този път, Вие няма да сте сами. Ние сме с Вас. 
Приемната грижа е спасение за дете в нужда.



Проект „Предоставяне на услуги за  
по-добро бъдеще на децата в община Айтос”

III24 – 30 НОЕМВРИ 2023

договор BG05SFPR002-2.003-0144-C01 процедура BG05SFPR002-2.003 
„Бъдеще за децата“ финансирана от Европейски социален фонд 

плюс, програма „Развитие на човешките ресурси 2021-2027“

През месец ноември Об-
щина Айтос започна 
изпълнението по проект 

„Предоставяне на услуги за 
по-добро бъдеще на децата в 
община Айтос“ след подпи-
сан договор BG05SFPR002-
2.003-0144-C01 по процедура 
BG05SFPR002-2.003 „Бъдеще 
за децата“ финансирана от 
Европейски социален фонд 
плюс, програма „Развитие на 
човешките ресурси 2021-2027“, 
със срок за изпълнение 28 месеца. 

Дейностите по проекта са 
насочени към уязвими семей-
ства и деца в община Айтос, 
като основните цели са, да 
се осигурят предпоставки 
за повишаване на детското 
благосъстояние в община 
Айтос като се развият ком-
плексни подкрепящи услуги за 
закрила на децата, подкрепа 
на семействата, качествено 
образование и здравеопазване 
и достъп до целия спектър 
услуги. Това ще се постигне 
чрез координирано и свое-
временно взаимодействие на 
мултидисциплинарни екипи 
и специалисти от здравната, 
социалната и образователна-
та система на местно ниво. 
Координираните усилия ще 
спомогнат за ранното иден-
тифициране на деца в риск, 
които ще бъдат насочени 
своевременно към подкрепа в 
общността. Конкретните 
специфични цели на проекта 
са община Айтос да развие и 
предлага: 

1. Услуги за ранно детско 
развитие

Като част от тази услуга 
ще се работи за предоставяне 
на семейни консултации за 
ранна детска интервенция 
и откриване и предоставяне 
на подкрепа на повече на брой 
деца, които са застрашени или 

страдат от затруднения в 
развитието и увреждания, в 
общности в неравностойно 
положение, както и за прилагане 
на основани на данни и насочени 
към семейството практики. 
Екипът ще предоставя услуга-
та и като мобилна на терен в 
естествената среда на децата 
и ще оказват подкрепа на 
семействата за интегриране 
на дейности, които способ-
стват за усъвършенстване 
на функционалните умения на 
децата в тяхното ежедневие 
в семейството.

2. Патронажна грижа за 
деца от 0 до 3 г.

Работата ще бъде органи-
зирана на място в Комплекса 
и чрез регулярни домашни 
посещения. В домашна среда 
ще бъдат реализирани посе-
щения в семейства с деца до 
3-годишна възраст и бременни 
жени, със специален акцент 
върху семействата в уязвимо 
положение на територията 
на общината. На родители 
ще бъде предоставено инди-
видуализирано консултиране, 

образование и информация във 
връзка със здравословното по-
ведение и достъпа до здравни 
услуги, правилното хранене и 
кърмене, здравословния начин 
на живот, безопасността на 
децата, отговорното полагане 
на грижи и стимулирането на 
детското развитие, в зависи-
мост от нуждите на детето 
и семейството. Подкрепата 
ще бъде индивидуализирана 
и съобразена с конкретните 
потребности на семействата 
и децата, и ще осигури достъп 
на семействата и децата в уяз-
вимо положение и семействата 
на деца с увреждания до други 
услуги в общността (социал-
ни, образователни и здравни). 
Услугата за патронажна грижа 
ще осигури провеждане на скри-
нинг за откриване на забавяне 
в развитието и наблюдение 
на детското развитие, сво-
евременно установяване на 
деца в риск от затруднения 
в развитието и увреждания, 
и насочване и предоставяне 
на подкрепа на семействата 
за достъп до услуги за ранна 
детска интервенция.

3. Предоставяне на 
превантивни и 

подкрепящи услуги в 
общността за деца и 

младежи до завършването 
на средно образование
Ще бъде надграден опита по 

Пилотен проект за Европей-
ската гаранция за детето на 
Уницеф, компонент 3. Екипът 
ще предоставя интегрирана 
и всеобхватна насочена към 
детето и семейството под-
крепа на трудни за обхващане 
деца и семейства. Подкрепата 
ще включва предоставяне на 
информация, консултиране, 
насочване към услуги, мерки за 
предотвратяване на отпада-
нето от училище, улесняване 
на достъпа до здравни, обра-
зователни и социални услуги 
и помощи.

4. Предоставяне на 
обучения и супервизия на 

служители, 
които предоставят гореиз-
броените услуги за период от 
24 месеца на доставчиците на 
социални услуги, във връзка 
с услугите за ранно детско 

развитие, превенция, ранна 
интервенция на уврежданията 
за деца, интегриран подход и 
комплексност на подкрепата. 
Супервизията и обученията 
имат за цел да се изграждат 
и актуализират знанията и 
уменията на мултидисци-
плинарния екип за работа с 
целевата група, постигане на 
взаимодействие между чле-
новете на екипа, запознаване 
с нови технологии, методи и 
инструменти.

Друга цел, която е заложена 
за изпълнение е „Насърчаване 
на социално-икономическата 
интеграция на маргинализира-
ните общности като роми-
те“. По-конкретно екипът 
ангажиран с изпълнението 
на тази цел ще се занимава с 
организиране и провеждане на 
специализирани информационни 
кампании сред целевите групи 
на общината, с цел популя-
ризиране и информираност 
сред широките целеви групи 
по въпросите и темите за 
здравната профилактика и 
превенция, информираност 
по различни здравни теми, 

информираност за имуниза-
ционен календар, програми за 
превенция на ранни бракове и 
раждания, семейно планиране 
и други според идентифици-
раните нужди. Програмите 
ще бъдат изпълнявани чрез 
провеждане на регулярни сре-
щи за консултации и работа 
с целевата група. Предвижда 
се екипът да провежда ми-
нимум по една консултация 
в месеца или не по-малко от 
20 консултации за периода на 
изпълнение на проекта.

Чрез изпълнението на про-
екта ще бъдат разработени и 
предоставяни насочени към 
децата и семействата спе-
цифични подкрепящи услуги, 
включително и мобилни такива 
за превенция и подкрепа за 
деца от семейства в уязвимо 
положение в община Айтос, 
както и ще бъдат надградени 
постиженията и резултатите 
постигнати вече от община 
Айтос в работата по предходни 
проекти – „Интегрирани услуги 
за ранно детско развитие на 
деца до 7 години и техните 
семейства от община Айтос“ 
и Компонент 3 „Предоставяне 
на висококачествени услуги за 
приобщаващо предучилищно 
образование за деца с увреждания 
и деца с обучителни труднос-
ти „Европейска гаранция за 
детето“ на УНИЦЕФ.

Предоставянето на услу-
гите ще бъде организирано в 
помещенията на Комплекса за 
социални услуги за деца от 0 до 
7 години и техните семейства 
и прилежащите към него Дет-
ска ясла и целодневна детска 
група с административен 
адрес гр. Айтос, ул. „Лиляна 
Димитрова“ № 12. Освен в 
тази сграда, услугите ще бъ-
дат предоставяни и мобилно 
в общността и по домовете на 
семействата - потребители.

Обявление

ЗП Петър Неделчев Щерев има следното инвестиционно предложение: 
Изграждане на автономна фотоволтаична електроцентрала за собствени нужди с мощ-

ност 5.22 KWp в комбинация с локално съоръжение за съхранение на ел. енергия с общ капа-
цитет 7.1 KWh. в имот с идентификатор №56438.46.5 в землището на с. Пирне, местност 
Алана, общ. Айтос.

Мариана Димова, зам.-кмет на Община Айтос

Със заповед №РД-08-844 от 14.11.2023 г. 
на кмета на община Айтос Васил Едрев 
започна процедурата по съставяне на Бю-
джет 2024. Водещите принципи при съста-
вянето на бюджета за следващата финан-
сова година са стриктното прилагане на 
законодателството и задължителното 
осигуряване на бюджет, в размер достатъ-
чен за нормалната издръжка, ефективна и 
качествена работа на всички бюджетни 
дейности. 

Според заповедта на кмета, Бюджет 2024 
трябва да осигури достатъчно средства за 
инфраструктурни обекти и необходимите 
средства за реализация на проекти, финан-

сирани от европейските фондове. 
Зам.-кметът, директорите на дирекции, 

началниците на отдели, кметовете на кмет-
ства и кметските наместници, както и 
специалисти от общинската администрация 
изготвят предложения за проекта на Бюджет 
2024, съобразно съответния ресор на отго-
ворност и уточнените годишни цели в част-
та за местни дейности. Предложения преда-
ват във финансовата дирекция в срок до 27 
ноември т.г., срокът за кметовете и кмет-
ските наместници е 30 ноември. Контрол по 
изпълнението на заповедта кметът ще уп-
ражнява лично.

НП

Общинската администрация 
готви Бюджет 2024

П О К А Н А

Уважаеми дами и господа  
общински съветници,

Уважаеми господин кмет на Община Айтос,

С настоящата покана Ви уведомявам, че на 
основание чл.23, ал.4, т.1 от ЗМСМА и чл.31, 
ал.2, т.1 от ПОДОСВОА на Община Айтос, 
свиквам ВТОРОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински 
съвет Айтос, което ще се проведе на 30.11.2023 
г. /четвъртък/ от 9:30 ч. в заседателната 
зала на Община Айтос, при следния проект за 

Д Н Е В Е Н Р Е Д :
1. Приемане на Правилник за организацията 

и дейността на Общинския съвет и взаимо-
действието му с Общинската администрация 
на Община Айтос, мандат 2023 – 2027 г.

2. Избор на Зам.председатели на Общински 
съвет Айтос. 

3. Избор на Постоянни комисии към Общин-
ски съвет Айтос. 

4. Докладна записка с вх. № ОбС-322/22.11.2023 
г. от Красимир Енчев – председател на Общин-
ски съвет Айтос, относно избор на общински 
съветници за участие в комисии, предвидени 

в действащите Наредби на Общински съвет 
Айтос.

5. Докладна записка с вх.№ОбС-323/22.11.2023 
г. от Красимир Енчев – председател на Общин-
ски съвет Айтос, относно определяне пред-
ставител на Общинския съвет в Общото 
събрание на Националното сдружение на об-
щините в Република България (НСОРБ).

6. Докладна записка с вх.№ОбС-324/22.11.2023 
г. от Красимир Енчев – председател на Общин-
ски съвет Айтос, относно даване съгласие 
Председателят на Общински съвет Айтос да 
членува в Националната асоциация на пред-
седателите на общински съвети в Република 
България.

7. Докладна записка с вх.№ ОбС-325/22.11.2023 
г. от Красимир Енчев – председател на Общин-
ски съвет Айтос, относно определяне пред-
ставител на Общински съвет Айтос в Общо-
то събрание на Регионална асоциация на 
общините „Тракия” (РАО „ТРАКИЯ”).

8. Питания.

КРАСИМИР ЕНЧЕВ
Председател на Общински съвет Айтос

ОБЩИНСКИ СЪВЕТ
АЙТОС
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На свой терен: Айтозлии на финала 
на Републиканското по мотокрос

Представянето на чети-
рима айтозлии видяхме 
отблизо на 12 ноември, 

на финалния кръг на Гран при 
Айтос 2023 по мотокрос. И 
четиримата ни накараха да се 
гордеем с борбеността им и с 
приемствеността в този 
атрактивен и традиционен 
за Айтос спорт.

Публиката горещо аплоди-
ра Живко Богданов, предста-
вител на фамилията Богдано-
ви, която повече от две 
десетилетия е емблема за ай-
тоския мотоспорт. Живко 
влезе силно в оспорваната 
битка в клас МХ1. С резултат 
от 40 т. повече от заслужено 
зае третото място във фи-
налното класиране, и за поре-
ден път доказа, че Айтос има 

изключителни таланти в 
мотокроса.

Голям успех регистрира 
Айтос и при 250-кубиковите. 
Оказа се, че разликата между 
първите трима в този клас е 
в рамките на само една точка. 
Айтозлията Тончо Леков 
грабна второто място и ви-
цешампионската титла.

За младата в мотоспорта 
фамилия Лекови тепърва ще 
се говори. Тончо слага начало-
то на семейната страст към 
моторите преди 6 години. 
Оттогава, мотосъстезания-
та са неизменна част от 
живота на айтозлията, които 
се занимава със строителство. 
Запалил за моторната надпре-
вара и двете си момчета – 
Атанас и Пламен. Десетоклас-

никът Атанас кара от три 
години, но вече е доказал кла-
сата си на Републиканското 
първенство през 2022 г. В края 
на миналата година Атанас 
Леков стана вицешампион на 
България с отлично предста-
вяне във всички кръгове на 
първенството. 

През тази година, поради 
травми, пропуснал няколко 
кръга – първо счупил ключица, 
възстановил се за участие, но 

в един от кръговете счупил 
крак. Въпреки тежките кон-
тузии, Наско беше в отлична 
форма на старта на финалния 
кръг на мотополигон Айтос. 
За айтозлията първият манш 
беше успешен, във втория с 
лекота настигна водачите, но 
падна на един от завоите, за 
радост, продължи състезание-
то без наранявания.

Малкият му брат – първок-
ласникът Пламен, е на мотора 

от година и половина, но вече 
се отличава сред връстниците 
си при 50-кубиковите. Тончо 
е доволен от представянето 
му – с всеки манш малкият 
Пламен става все по-добър.

След голямото състезание 
в Айтос, фамилията се гордее 
с татко Тончо, който постиг-
на най-добър резултат сред 
тримата пилоти в семейство-
то. „В първия манш бях първи 
на финала. На втория стар-

тирах добре, но след старта 
ме „затвориха“ и ми провали-
ха състезанието“, казва види-
мо разочарован Леков старши. 
Но и тримата Лекови са оп-
тимисти за бъдещето. На 
мотофамилията ѝ предстоят 
още много стартове. Състе-
затели от три поколения в 
едно семейство са вече готови 
да се борят за шампионските 
титли в своите класове.

НП

Две известни фамилии – Богданови и Лекови – държат на 
приемствеността в традиционния за Айтос спорт

Живко Богданов с бронз в крайното класиранеТримата пилоти на семейство Лекови

Атанас Леков      ФОТО: НП

КРАСИМИРА СОТИРОВА

По случай Международ-
ния ден на толерантност-
та учениците от 3 и 4 клас 
изработиха четирилист-
ни детелини. Те съдържаха 
десетте златни правила 
на толерантността. Все-
ки едно дете от ОУ „Св. 
св. Кирил и Методий“, с. 

Карагеоргиево получи де-
телина с посланията да 
бъдем по-добри, да уважа-
ваме другите, да приемаме 
хората, въпреки различи-
ята между тях. 

Учениците си обещаха 
да ги спазват и да бъдат 
толерантни към всички, 
дори и в случаите, когато 
не са съгласни с мнението 

на другите. Преподавате-
лите разговаряха с децата 
по темата на Междуна-
родния ден през 2023 г. – 
„Толерантността: път 
към мира и помирението“. 
Инициативата на малките 
ученици приключи с обща 
снимка, за която бяха из-
работили надпис ТОЛЕ-
РАНТНОСТ.

Площадка за интерактив-
но обучение по безопасност 
на движението по пътищата 
беше открита в ОУ „Св. св. 
Кирил и Методий“, с. Караге-
оргиево. Съоръжението е 
изградено в двора на учили-
щето, до спортния комплекс. 
Финансирането на проекта 
е по Национална програма на 
МОН „Осигуряване на съвре-
менна образователна среда“, 
модул „Площадки за обучение 
по безопасност на движение-
то по пътищата“, като 
училището участва и със 
собствени средства. 

Площадката е с подходяща 
маркировка, обособени са 
няколко кръстовища. В рам-
ките на проекта са закупени 
светофари, пътни знаци, 
велосипед с предпазни каски, 
учебен робот, сигнални жи-
летки, конуси, табла за обу-
чение, симулативни очила и 
друго оборудване. То ще се 
ползва за обучението по БДП 
за редовните учебни занятия 

и заниманията по интереси. 
Учителите са категорич-

ни, че благодарение на инте-
рактивната открита пло-
щадка и обучителните 
материали, занятията за 
учениците ще бъдат по-ин-
тересни и достъпни. Първи-
те уроци вече започнаха под 
ръководството на класните 

ръководители. Учениците 
имаха възможност нагледно 
да се запознаят с пътните 
знаци и основните правила за 
движение. Интерес предиз-
викаха и симулативните 
очила, които показват как 
шофьорът „вижда“ през деня 
и нощта, ако е употребил 
алкохол.

Откриха площадка за обучение по БДП  
в училището в Карагеоргиево

Ден на толерантността  
в ОУ „Св. св. Кирил и Методий“ 

Занятията с учениците са по-интересни
ФОТО: ОУ „СВ. СВ. КИРИЛ И МЕТОДИЙ“, С. КАРАГЕОРГИЕВО

Малките учени-
ци вече знаят 

десетте златни 
правила на толе-

рантността
ФОТО: КРАСИМИРА 

СОТИРОВА
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Областният управител 
Пламен Янев свика и 
откри тържествено-

то заседание по встъпване 
в длъжност на кметове и 
общинските съветници в 
община Созопол. На сесията 
той предаде на Тихомир 
Янакиев огърлицата и 

ключа на града, а преизбра-
ният кмет се закле да бъде 
кмет на всички жители на 
общината, независимо от 
тяхната политическа при-
надлежност, етнос и раса.

Кметовете на населени 
места в общината също 
встъпиха в длъжност на 

13 ноември. Те се заклеха 
и получиха своите свиде-
телства от председателя 
на Общинска избирателна 
комисия Виржиния Хайк. 
Тя им пожела успех и да 
работят със сърце и ум.

Продължава на стр. 2 и 3

На 13.11.2023 г. се проведе официална 
церемония в сградата на Общински 
съвет Созопол, на която те получиха 
свидетелства и положиха клетва

В приятна обстановка, 
сред приятели и със скъпи 
гости, членовете на Клу-
ба на пенсионера в град 
Черноморец отпразнува-
ха Деня на християнското 
семейство.

Това е един от празни-
ците, които възрастните 
хора от Черноморец тра-
диционно отбелязват 
като отдават почит на 
християнските ценности 
и обичаи, с които семей-
ствата възпитават деца-
та си.

Гости на празника бяха 
кметът на община Созо-

пол Тихомир Янакиев, 
кметът на Черноморец 
Росен Деспов и председа-
телят на Общински съвет 
Созопол Станимир Андо-
нов, които бяха сърдечно 
посрещнати от възраст-
ните хора.

Кметът г-н Янакиев 
благодари за поканата и за 
подкрепата по време на 
изборите като им пожела 
да продължават да бъдат 
част от обществения 
живот в Черноморец, да 
вдъхновяват младите с 
примера си и да съхраняват 
християнските ценности.

От своя страна пред-
седателят на Общинския 
съвет г-н Андонов поздра-
ви присъстващите като 
им пожела здраве, бодър 
дух, все така да пазят 
традициите и да ги пре-
дават на младите хора.

Гостите поднесоха 
подаръци на председателя 
на пенсионерския клуб 
Кичка Апостолова, която 
им благодари от името на 
присъстващите. Празни-
кът продължи с народна 
музика в изпълнения на 
млад и талантлив гайдар 
от Черноморец.

Пенсионери отбелязаха Деня на християнското семейство

Нов заслужен успех на малките 
каратеки от Черноморец

Тихомир Янакиев, новоизбраните общински съветници 
и кметове на населени места встъпиха в длъжност



Тихомир Янакиев, новоизбра
кметове на населени мес
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Продължение от стр. 1

Общинските съветници 
също положиха подпис, 
получиха своите свидетел-
ства и встъпиха в право-
мощията си. В настоящия 
местен парламент влизат 
представители на 3 поли-
тически сили – 9 съветни-
ци от МК „БСП за България“, 
5 от ПП ГЕРБ и 3 от ПП 
„Има такъв народ“.

Съветниците избраха и 
временна комисия, която 
да изработи правилник за 
работата на Общинския 
съвет.

Те решиха и кой да огла-
ви местния парламент. 
Изборът се проведе с тай-
но гласуване, след което бе 
избран Станимир Андонов, 
който получи повече от 
половината от гласовете 
от общия брой съветници.

Отец Димитър отслужи 
водосвет и пожела на но-
вите управници на Созопол 
да бъдат смирени, да рабо-
тят заедно за благото на 
жителите на общината и 
да правят добрини, без да 
очакват отплата.

След края на тържест-
вената сесия Тихомир 
Янакиев беше посрещнат 
от колегите си в общината 
отново с хляб и сол. Той 
благодари на екипа си за 
съвместната работа и 
заяви, че очаква още по-
усилена работа, защото 
трудното предстои. „Раз-
читам на вашия професио-
нализъм, вярвам, че съв-
местната ни работа ще 
бъде резултатна за общи-
на Созопол“, каза той. 
„Надявам се, че ако направя 
грешка, вие ще ми я посо-
чите“, допълни той.

Андрей Николов (МК „БСП за България)

Стилияна Николова (МК „БСП за България)

Стефан Христов (МК „БСП за България)

Димитринка Господинова (МК „БСП за България)

Станимир Андонов (МК „БСП за България)

 Ружди Мустафа (МК „БСП за България)

Стамат Стаматов (МК „БСП за България)

 Станислав Стаматов (МК „БСП за България)

 Петя Маврова (МК „БСП за България)



ните общински съветници и 
та встъпиха в длъжност
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Станислав 
Губеров 
(ПП ГЕРБ)

Светлана 
Лулева 

(ПП ГЕРБ)

 Илиян 
Стефанов 

(ПП ГЕРБ)

Цветан 
Иванов 
(ПП ГЕРБ)

Димитър 
Джунджуров 
(ПП ГЕРБ)

Георги Пинелов (ПП ИТН) Желязко Иванов (ПП ИТН)  Диана Ефтимова (ПП ИТН)

Посрещане на Тихомир Янакиев в сградата на Общинска администрация
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Нов заслужен успех на малките  
каратеки от Черноморец

На 18 и 19 ноември в 
спортна зала „Пло-
вдивски университет“ 

се проведе Национална 
купа „Пловдив“ по карате 
киокушин за деца до 12 и 
до 14 г. с подкрепата на 
Община Пловдив.

Над 150 деца взеха учас-
тие в турнира, за да пре-
мерят сили на татамито. 
Представители на 26 
клуба от цялата страна се 
включиха в престижното 
състезание, в което взе 
участие и Спортен карате 
клуб гр. Черноморец с тре-
ньор Красимир Ангелов, с 
трима свои каратеки, 
които сътвориха чудеса на 
татамито при една изклю-
чително трудна конкурен-
ция и агресивни състезате-
ли.

Надеждата на клуба 
Мария Бакалова в категория 
до 35 кг при 11-годишните 
спечели сребърен медал, 
като успя да покаже най-

доброто от себе си в 
трудните двубои. Тя игра 
три срещи, за да стигне 
финалите, като и трите 
спечели с ипон (две точки) 

преди изтичане на редов-
ните минута и половина. 
Това е уникално постиже-
ние и рядко постижимо и 
за най-опитните карати-

сти. На финала Мария за-
губи от много силна със-
тезателка от клуба в 
Димитровград, която бе 
обявена за най-технична 
състезателка в турнира. 
Но тя ще помни дълго 
този сребърен медал, защо-
то се срещна с най- добри-
те каратеки в страната в 
своята категория.

Достойно се представи 
и Енгин Мустафа, който 
се окичи с бронзов медал в 
една от най-оспорваните 
категории с много състе-
затели и при оспорвана 
конкуренция. Енгин, който 
се състезава в кат. 55 кг до 
12 г. спечели първата среща 
след отстраняване на про-
тивника му заради няколко 
непозволени удара в глава-
та на Енгин. Втората 

среща загуби след изключи-
телно труден двубой 
срещу много силен и агре-
сивен противник и стана 
трети в класирането.

Истински герой в този 
турнир е третият състе-
зател на карате клуба в гр. 
Черноморец Здравко Славов, 
който отпадна от състе-
занието, но се би мъжки и 
показа воля за успех и кураж 
на татамито.

„Трудно състезание, но 
съм доволен от предста-
вянето на нашите карате-
ки. Те показаха боен дух, 
несломимост и воля за 
успех. Гордея се с всеки един 
от тях и вярвам, че опитът, 
който натрупаха, ще им 
помогне в следващите 
състезания“, заяви тре-
ньорът Красимир Ангелов.

2 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Празник на „О-солената риба“

Място: площад „Кулата“, гр. Созопол
Начало: 11:00 ч.

3 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
„Мое любимо море!“ – изложба-базар на 

местни художници
Час: 11:00 часа до 14:00 часа
Място: площад „Кулата“, гр. Созопол

Запалване коледните светлини  
на гр. Созопол

Място: площад „Хан Крум“ (пред храм 
„Св. св. Кирил и Методий“)
Начало: 16:00 часа с програма на ДВГ „Со-
зополски гласчета“ с р-л Бояна Кръстева 
и децата от ДГ „Здравец“ гр. Созопол с 
р-ли Мария Шурелова, Калина Иванова, 
Олимпия Георгиева и Ваня Трендафилова. 
Празнична заря и лакомства от кмета 
за децата.

5 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Празничен концерт на  

НЧ „Отец Паисий 1896“ – гр. Созопол
Място: Киносалон, гр. Созопол
Начало: 17:30 ч.

6 ДЕКЕМВРИ 2023 г. – НИКУЛДЕН
08:00 часа – Празнична литургия в храм 
„В.м. св. Георги“
10:00 часа – Панихида и водосвет в 
храм „В.м. св. Георги“
11:20 часа – Литийно шествие към 
пристанището

11:30 часа – Освещаване и раздаване на 
осветените ястия – пл. „Кулата“
12:00 часа – Излизане в открито море с 
корабите
12:30 часа – Народно веселие с участие-
то на фолклорен оркестър „Жарава“
  

8 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Танцов спектакъл на Тракийско  

сдружение „Яни Попов“
Място: площад „Кулата“
Начало: 17:30 часа

9 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
„С ръцете си творим коледна магия“ – 
АРТ работилничка за деца и възрастни
(оцветяване на гипсови коледни фигурки)
Място: площад „Кулата“
Час: 14:00 – 16:00 часа
17:30 ч. - Концертна програма на НЧ 
„Ангел Величков 1902“ – с. Росен

10 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
„С ръцете си творим коледна магия“ – 
АРТ работилничка за деца и възрастни
(изработване на изделия от мъниста)

Място: площад „Кулата“ 
Начало: 14:00 – 16:00 часа
17:00 ч. – Концерт спектакъл „Слънче-
ви песнички“ с Петя Буюклиева

15 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Концертна програма на НЧ „Димо  

Николов 1908“ гр. Черноморец
Начало: 18:00 часа
Място: площад „Кулата“

16 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
„С ръцете си творим коледна магия“ – 
АРТ работилничка за деца и възрастни

(изработване на сурвачки)
Място: площад „Кулата“, гр. Созопол
Час: 14:00 – 16:00 ч.

Бал на спортиста
Място: Художествена галерия 
Начало: 16:00 ч. 

17 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
„С ръцете си творим коледна магия“ – 
АРТ работилничка за деца и възрастни

(изработване на сурвачки)
Място: площад „Кулата“ 
Час: 14:00 – 16:00 часа
17:00 ч. – Детска дискотека

19 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Празничен концерт „Коледни звънчета“
Организатор: НЧ „Отец Паисий 1896“ 

гр. Созопол
Място: Киносалон
Начало: 17:30 часа

20 ДЕКЕМВРИ 2023 г. – ИГНАЖДЕН
„Ой, Коледо!“ – Посрещане на коледари в 

сградите на Общината и Общински съвет
Час: 11:00 – 12:00 часа

21 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Благотворителен Кулинарен базар  

„В очакване на Коледа“
Място: площад „Кулата“
Начало: 17:00 ч.
 

23 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
„Замъчи се Божа майка…“ – Коледен 

поздрав от децата на Неделно училище 
при храм „В.м.св. Георги“

Място: площад „Хан Крум“ – пред ко-
шарата на Рождество Христово
Начало: 16:00 ч.
16:30 ч. - Посрещане на Дядо Коледа и 
Снежанка - Забавна програма и раздава-
не на подаръци и лакомства от Кмета 
на Община Созопол

29 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Концерт на група „Тангра“

Място: площад „Кулата“
Начало: 18:00 часа

31 ДЕКЕМВРИ 2023 г.
Посрещане на новата 2024 година 

Място: площад „Кулата“
Начало: 21:00 часа

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

КУЛТУРНА ПРОГРАМА НА ОБЩИНА СОЗОПОЛ – М. ДЕКЕМВРИ

Празникът ще се 
проведе в Созопол за 

трета поредна година 

Остават броени дни 
до най-морския празник 
Никулден, а Созопол 
вече се подготвя за тре-
тото издание на вкусния 
Празник на о-солената 
риба. Тази година той ще 
се проведе на 2 декември 

(събота) от 11:00 ч. на 
площад „Кулата“ (Колед-
ния базар).

Отново по забавен и 
разтоварващ начин ще 
покажем традиционната 
созополска кухня, като 
акцента, разбира се, ще 
поставим върху рибните 
деликатеси, приготвени 
от местни рибари. Май-
сторлъкът и кулинарни-

те умения на рибарите 
и познавачи на тънко-
стите при приготвяне 
на осолена риба ще бъдат 
оценявани от компе-
тентно тричленно 
жури – шеф Таньо Шиш-
ков, участника в „Мастър-
шеф 2023“ Евтим Сто-
янов и  созополския 
ресторантьор Милен 
Петров. 

Всичко ще се случва 
пред очите на публиката, 
а победителите в трите 
категории ще получат и 
парични награди.

Желаещите да се вклю-
чат в конкурсната част 
могат да го направят до 
26 ноември 2023 г. на 
телефони 0550 2 57 04 и 
0888 53 20 49.

Предстои най-вкусният Празник на о-солената риба 
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ИНТЕРВЮ

оспожо Сариева, настъпи-
ха промени в законовата 
защита на работниците 
и правото им да се сдру-
жават. Това бе нещо дъл-
го чакано от синдикатите. 
Моля, обяснете промяна-
та.

– Да, настъпиха изклю-
чително важни промени, 
касаещи правото на работ-
ниците и служителите да 
се сдружават в синдикални 
организации и съюзи. Зако-
новата защита на работ-
ниците и нарушение на 

Все още получаваме сигнали 
за ограничаване правото на 
работещите на сдружаване

Мая Сариева, областен координатор на КНСБ – Бургас:

правата им, относно 
синдикалното сдружаване, 
вече е факт в Наказателния 
кодекс.

Тези законови промени 
предоставят сигурна 
правна защита на тези, 
които се опитват да се 
включат в синдикални 
организации и участват 
активно в синдикалните 
дейности. Работниците 
и служителите в България 
вече могат да са сигурни, 
че техните права са зако-

ново защитени и могат да 
се борят за по-добри усло-
вия на труд и по-справед-
лива заплата.

След дълги години борба 
от страна на КНСБ да за-
сили законовата защита 
на работниците, като се 
наложат по-строги нака-
зания в случай на нарушение 
на правата на синдикално-
то сдружаване, вече е га-
рантирана.

– Нека бъдем конкрет-
ни…

– В края на юли 2023 г. 
Народното събрание на 
Република България най-
накрая прие промени в 
Наказателния кодекс (НК), 
свързани със защитата на 
правата на работниците 
и служителите да се сдру-
жават в синдикални орга-
низации и съюзи, а именно:

Чл. 174б. (Нов – ДВ, бр. 
67 от 2023 г.) (1) Който 
чрез насилие, заплаха или по 
друг незаконен начин пречи 
на някого да осъществи 
свое право на синдикално 
сдружаване, като го при-
нуди противно на убежде-
нията или волята му да 
членува или да се откаже 
от членство в синдикална 
организация, или му попре-
чи да създаде такава, се 
наказва с лишаване от 
свобода до три години или 
с глоба до пет хиляди лева.

(2) Който чрез насилие, 
заплаха или по друг проти-
возаконен начин пречи на 
някого да осъществи про-
изтичащи от упражнено-
то му право на синдикално 
сдружаване права, се наказ-
ва с лишаване от свобода 
до една година или с глоба 
до три хиляди лева.

(3) Ако деянието по ал. 
1 или 2 е извършено пов-
торно, наказанието е ли-
шаване от свобода до пет 
години или с глоба до десет 
хиляди лева.

– Наистина има ли та-
кива работодатели, кои-
то продължават да се 
изживяват на феодали и 
да налагат свое право, 
което е несъвместимо със 
законовите рамки?

– Да, има. В Регионалния 
съвет на КНСБ – Бургас все 
още получаваме сигнали от 
хора за ограничаване пра-
вото им на сдружаване или 
принуда да се откажат от 
синдикална организация, 
както и дискриминация на 
работното място на при-
знак принадлежност към 
такава. 

– Законът си е закон. 
Промените вече са факт, 
но това как ще бъде при-
ложено на практика?

– По този повод започ-
ваме кампания в цялата 
страна и ще дадем публич-
ност и гласност за зако-
новите промени, които 
пряко ни засягат като 
организация, защитаваща 
и бореща се за своите 
синдикални членове. Ще 
уведомим всички работо-
датели, началници и рабо-
тещи за законовата защи-
та на работното място. 
Целта ни е да се предо-

тврати и накаже всякакви 
прояви на насилие или за-
плахи, насочени срещу 
работниците, които се 
стремят да упражнят 
своите синдикални права.

– Казахте, че имате 
събрани сигнали за незачи-
тане правото на сдружа-
ване или на дискриминация 
на работното място. 
Бихте ли дали примери?

– На този етап не. Ко-
гато започнем проверките 
и практически се установят 
нарушения, тогава ще дадем 
гласност. Нека сега просто 
всички да бъдат информи-
рани за промените в закона 
и ако е нужно да коригират 
поведението си. Аз лично 
в област Бургас няма да 
позволя по никакъв повод 
да се потъпкват правата 
на работещите. Готова 
съм персонално да се боря 
за отстояването им на 
всяка цена.

– Каква е членската 
маса на КНСБ?

– В област Бургас всяка 
година се създават минимум 
по 15 нови структури в 
частни, държавни или об-
щински фирми. Все повече 
работещи търсят своята 
синдикална защита, чрез 
създаване на синдикална 
организация и членуване в 
нея. Освен защита на ра-
ботното място, те като 
членове получават безплат-
ни консултации, много 
отстъпки в различни 
търговски обекти, които 
са предварително догово-
рени в цялата област, 
респективно в страната. 
Провеждат се също различ-
ни безплатни обучения.

Работещите осъзнават 
важността на това да 
членуват в синдикална 
организация. Например 

само преди около месец към 
нашето голямо синдикално 
семейство се присъедини 
още една организация – 
Регионална лаборатория 
– Бургас към ИАОС. За 
председател на новоучре-
дената синдикална органи-
зация бе избран Светозар 
Димитров.

Регионалната лаборато-
рия е структурно звено 
от Главна дирекция „Лабо-
раторно-аналитична дей-
ност“ в Изпълнителната 
агенция по околна среда.

Тя провежда мониторинг 
на компонентите на окол-
ната среда на територия-
та на региона, извършва 
пробонабиране и изпитва-
не на повърхностни (реки, 
крайбрежни морски води, 
езера и язовири), подземни, 
питейни,отпадъчни и ми-
нерални води както и на 
води за строителни цели, 
атмосферен въздух, емисии, 
изпускани в атмосферата, 
звукова мощност в околна 
среда (промишлен и транс-
портен шум, шум от на-
селени места) и др.

– Държавните служи-
тели продължават да 
стачкуват и да заявяват 
недоволството си от 
заплащане и условия на 
труд…

– На национално, а и на 
регионални нива предсто-
ят още стачки. В момента 
сме в процес на изчакване 
заради това, че не е ясен 
още бюджетът, за да се 
разбере дали там, където 
има някакви договорени 
увеличения, те са заложени 
или не.

Искам да кажа и друго: 
въпреки интензивните 
протести през лятото, 
все още някои министерства 
не са изпълнили ангажимен-
тите си към работещите 
в администрациите им.

Такава структура е 
например тук, в Бургас, 
Изпълнителната агенция 
по рибарство и аквакулту-
ри. Същото е и с Агенция-
та за борба с градушките. 
Земеделското министерство 
не си е изпълнило ангажи-
ментите към тези хора. 
Да, имаше едно увеличение 
– много елементарно. Но 
то, докато направиха уве-
личението и то вече бе 
изядено от инфлацията. 
Тогава, когато се протес-
тираше, трябваше да се 
реши проблемът им, а не 
да се получат някакви сим-
волични „награди“. В смисъл 
– нещата трябва да се 
уредят дългосрочно, не 
става на парче.

МАЯ  
САРИЕВА                                       
ФОТО:  

ЛИЧЕН АРХИВ

 Мая Сариева е магистър със специалност „Счетовод-
ство и контрол“ и квалификация: Стопанска диагно-
стика, Управленско счетоводство, Данъчно право, 
Управление на местните финанси, Финансов контрол 
и одиторски стандарти, НСФОМСП.
 Има професионален опит като експерт по трудово-
правни и социално-осигурителни въпроси, колективни 
трудови договори, казуси по Кодекса на труда, 
данъчно облагане и счетоводна отчетност.
 Областен координатор на КНСБ за област Бургас от 
октомври 2021 г. и медиатор към Окръжен и Районен 
съд – Бургас по граждански, семейни, трудови, търгов-
ски, застрахователни, пенсионноосигурителни, 
публично-частни и други спорове.
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„
В област 
Бургас няма 
да позволя 
по никакъв 
повод да се 
потъпкват 
правата на 
работещите 
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Коледният дух завладя 
Бургаския етнографски музей, 
замириса на канела и греяно 
вино. Всеки може да се сдобие 
с уникална украса за дома и 
елхата, макар и месец преди 
празника. Прозвуча „Тиха нощ“ 
– една от най-прочутите 
коледни песни. 

В деня, когато православ-
ната църква отбелязва Въве-
дение Богородично – Деня на 
християнското семейство, бе 
открита и изложбата „Как 
празнуват Коледа в Австрия“. 
Тя съдържа коледни играчки на 
над 100 години, произведени в 
Австрия. Експонатите са от 
фонда на музея „Тиха нощ“, 
който се намира в австрийския 
град Ваграйн.

Старинните коледни иг-
рачки са с богата и интересна 
история. Те се показват за 
първи път в България, точно 
в Бургас. Това се случва в рам-
ките на сътрудничеството 
между културния съюз Blaues 
Fenster във Ваграйн и Региона-
лен исторически музей-Бургас, 
по инициатива и със съдей-
ствието на Почетното 
консулство на Австрия в 
Бургас и почетния консул 
Радостина Иванова-Мишине-
ва.

Ръководителите на Кул-
турния съюз, който управля-
ва двата музея в австрийския 
град Ваграйн – музея „Тиха 
нощ“ и къщата музей „Вагерл“, 
Мария Валхофер и Карл Хайнц 
Кройцзалер пристигнаха в 
Бургас специално за да подредят 
и представят изложбата и да 
отговорят на всички въпроси 
на бургазлии, дошли да съпре-
живеят едно истинско въл-
шебство. А също така и да 
направят празничния дух 
автентичен.

Парченце от царевичен 
кочан и черупка  

от орех впечатляват  
с изящество

Предметите са специални, 
защото показват творчест-
вото и креативността на 
населението. Мария Валхофер 
разказа, че то е било изключи-
телно бедно и въпреки това в 
духа на Коледа всички са изра-
ботвали дребни предмети 
както за подаръци, така и за 
украса на елхата. За нея сама-
та най-силен емоционален 
заряд носят ангелчетата, 
които са от плат и се поста-
вят на върха на коледното 
дърво. Впечатлява обаче и 
играчка, направена от късче 
царевичен кочан и такава от 
половикна на орех, в която е 
поставено бебето Исус.

Всяка играчка носи своя 
символика, подчерта г-жа 
Валхофер пред наш репор-
тер. „Хората 
от нашия 
регион са 

използвали прос-
ти материали, 
за да създадат 
малки предмети 
и да си доставят 
радост за любимия 
празник Рождество 
Христово“.

За да е пълно 
коледното изжи-
вяване, заедно с 
експозицията бе открит и 
австрийски базар за храни и 
напитки. Присъстващите 
опитаха оригинални австрий-
ски сладки, ароматни питие-
та и солени деликатесни из-
кушения. 

Контактите между бур-
гаския музей и този във Ваграйн 
датират по-отрано и благо-

дарение на тях се осъ-
ществява тази изящ-
на експозиция.

Директорът на 
музея Милен Николов 

припомня: „ През ноември 
2019 година, в рамките на 

проекта Advent der 
Kulturen Регионален 

исторически 
музей – Бургас 
представи с 
голям успех 

етнографска, коледна 
изложба в музея „Тиха 

нощ“, Ваграйн, провинция 
Залцбург, Австрия, която 

много впечатли домакините. 
Това се случи по инициатива 
на Почетния консул на Австрия 
в Бургас доц. д-р Радостина 
Иванова. Сега нашите австрий-
ски приятели ни връщат ви-
зитата и показват старинни 
коледни играчки в Бургас. Вече 
се замисляме и за други общи 
проекти. Именно по този 
начин става опознаване меж-
ду двата народа, а и не само“. 

В допълнение Мишинева 
допълни: „Радвам се, че имахме 
възможност да контактува-
ме и да получим разбиране от 
нашите приятели от Австрия 
да бъде тази изложба именно 
в Бургас“, каза тя и изказа 
благодарности към всички, 
които са помогнали този 

красив проект 
да се случи.

Мария Вал-
хофер, като 
председател на 

културната асо-
циация Blaues 

Fenster (Син про-
зорец) благодари 
за поканата да се 
представи излож-

бата и на всички, които са 
помогнали за реализацията.

„Ние идваме от Ваграйн, 
провинция Залцбург, където 
е домът на „Тиха нощ, свята 
нощ“. Там при нас, преди по-
вече от 200 години Йозеф 
Моор създаде безсмъртния 
текст на световноизвестна-
та песен. Той е бил свещеник 
в нашата енория и е починал 
през 1848 година – преди 175 
години.

Преди 5 години бе открит 
нов музей в чест на Йозеф 
Моор във Ваграйн.

Песента, чийто текст той 
създава, не е само коледна песен. 
Тя носи силно послание за мир. 
В четвъртия стих се казва: 
„И като брат Христос 
прегърна народите по 
света“. Това послание 
за мир ни вдъхнови и 
през 2009 година 
въведохме „Адвент 
на култури“. От 
тогава досега вся-
ка година каним 
различни страни да 
представят свои 
коледни обичаи във 
Ваграйн. 

През 2019 имахме 
щастието България 
да бъде представена 
от Бургас и региона с прекрас-
на изложба на тема „Коледа в 
България“. Точно това госту-
ване породи у нас идеята и ние 
да представим коледна излож-
ба в Бургас и нашия втори 
музей“.

Изключително интригу-
ваща е символиката на колед-
ните играчки – ангели, сламе-
ни звезди, топки, ясли и други.

Особено място в нея заемат 

ангелите – те са символ 
на благата вест. 

Шишарките са 
символ на плодо-

родието, кам-
банките – на 
хармонията, те 
също свързват 

чрез своя божест-
вен звън небето 

и земята. Сламе-
ните звезди и 
висулки изобра-
зяват яслата, в 
която е лежало 

бебето Исус. Ядките напомнят 
за божия таен съвет – за божия 
план за света и хората в него. 
Топките за елха – в началото 
това са били просто ябълки, 
са като препратка към райско-
то дърво. Това е перфектната 
форма и символ на живота.

През годините на елхата 
са се добавяли и сладкиши, 
бисквити, ядки, което води и 
до друго странно име на елха-
та – „Хранително дърво“. На 
6 януари – Богоявление – ук-
расата от елхата се сваля и 
всички лакомства се изяждат.

През 17. век за първи път 
елхата е осветена със свещи, 
като символ на светлината, 
дошла на света с раждането 
на Христос. По това време 
преобладаващият цвят на 
украсата е бил червеният. 
Използван е да се покаже, че 
едновременно с раждането на 

Христос хората го празнуват 
и като изкупител, който 
пролива кръвта си за човечест-
вото. По-късно елхата става 
по-цветна и под нея се добавят 
подаръци.

„Хората са наблягали при 
изработката на играчките на 
различни детайли. Макар и да 
са били бедни, са имали богато 
въображение и затова играч-
ките, които показваме тук, 
са толкова впечатляващи“, 
коментира Карл Хайнц Крой-
цзалер.

При откриването на из-
ложбата зам.-кметът по 
култура Диана Саватева из-
рази своето възхищение от 
украсата на етнографския 
музей: „Макар Коледа да е още 
далече, коледният дух тук се 
усеща осезателно. Моето 
предвиждане е, че предстои 
един дълъг празничен цикъл“ и 
предаде поздравите и на кме-
та по повод Деня на христи-
янското семейство.

Гостите бяха приятно 
изненадани от големия инте-
рес към изложбата, от една 
страна, и от друга – че голяма 
част от посетителите раз-
говаряха с тях на немски, 
което им даде възможност от 
първо лице да обяснят за ма-
гията на празника и за сдру-
жението, което е посланик на 
изкуството и културата на 
техния град.

Коледен дух. Гости от града на автора, написал текста на „Тиха нощ“ разказват за празничните традиции

16 ТРАДИЦИИТЕ В ЕВРОПА 24 – 30 НОЕМВРИ 2023 I 

Стогодишни австрийски играчки 
за елха гостуват край морето

Музеят „Тиха нощ“ 
Той разказва историята на 
най-известната коледна 
песен в света и създателя на 
нейния текст Йозеф Моор. 
Мястото е една от 
атракциите в алпийското 
градче Ваграйн, което се 
занимава предимно със ски 
туризъм и реализира 3 
милион нощувки годишно. 
Музеят е посветен не само 
на живота и творчеството 
на автора на текста, но и 
на създаването, глобалното 
разпространение и въз-
действие на песента, 
показани чрез оригинални 
експонати, инсталации с 
текстови изображения и 
звукозаписи. Защото тя е и 
днес е свидетелство за 
дълбоко човешката основна 
потребност от мир и 
размисъл, обединява и 
помирява отвъд границите 
на религии и континенти.

Къщата музей 
„Вагерл“
Карл Хайнрих Вагерл е един 
от най-значимите ав-
стрийски писатели, чието 
поетично творчество е 
тясно свързано с описание-
то на родния му край и с 
Ваграйн. Роден през 1897 г. в 
бедните условия на Бад 
Гащайн, той се премества 
във Ваграйн като учител 
със съпругата си още през 
1920 г. и оттогава до 
смъртта си през 1973 г. 
живее в „Къща Вагерл“, 
превърната в музей. 
Любопитна подробност е 
фактът, че тази къща е със 
сини прозорци, които са 
запазени до днес. Затова и 
културното общество там 
носи това име.

Мария Валхофер (вляво) и Радостина Иванова-Мишинева

Бебе Исус, положено 
в черупка от орех

Играчка, изработена 
от царевичен кочан

Австрийците 
отдават голя-
мо внимание на 
ангелчетата 
при украсата на 
елхата

Дворът на 
Етнографския 
музей светна  

с коледни  
светлини

ФОТО:  
ТОДОР СТАВРЕВ

ДО ЧЛЕНОВЕТЕ НА СДРУЖЕНИЕ ЗА НАПОЯВАНЕ 
„СЪЕДИНЕНИЕ“ – гр. БЪЛГАРОВО

ПОКАНА ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА ОБЩО СЪБРАНИЕ

СН “СЪЕДИНЕНИЕ”, гр. БЪЛГАРОВО, ул. „Първи май“ 
– трети стопански двор, регистрирано по ф. д. № 1957/2002 
г. на БОС свиква Общо събрание на 20.12.2023 г. от 10:00 
часа, което ще се проведе в гр. Българово, ул. „Първи 
май“ – трети стопански двор – административна сграда 
на „Съединение 02“ ООД при следния ДНЕВЕН РЕД:

1. Отчети за дейността на сдружението, в това число 

и финансови отчети. Проект на решение – приема отче-
тите на сдружението, в това число и финансовите отчети;

2. Освобождаване на членове на ръководни органи 
на сдружението. Проект на решение – освобождава 
членове на ръководни органи на сдружението.

3. Решение за прекратяване и ликвидация на сдруже-
нието и назначаване на ликвидатор/и. Проект на решение 
– прекратява сдружението, открива производство за 
ликвидация и назначава ликвидатор/и;

4. Разни
При липса на кворум събранието ще се проведе 1 час 

по-късно, независимо от броя на присъстващите членове.

СЪОБЩЕНИЕ

Изгубена диплома за 
висше образование на 
Христо Александров Алек-
сандров, завършил ВХТИ 
Асен Златаров - гр.Бургас, 
специалност „Транспортна 
Техника и Технологии“.

Карл Хайнц 
Кройцзалер 
приготвя 
коледната 
напитка



Областният управител на среща 
в четири села в община Средец
ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Областният управител 
Пламен Янев ще проведе 
срещи с населението на 
четирите села от община 
Средец – Дюлево, Орлинци, 
Суходол и Светлина, на 
които основна тема ще 
бъде за или против изграж-
дането на фотоволтаичен 
парк в землищата им. 

„Получената подписка 
до Областна администра-
ция Бургас, в която жите-
лите на четирите села 
изразяват несъгласието си 
с решението на Общински 
съвет – Средец, беше един 
от доводите ми да спра 
изпълнението на решение-
то на Общинския съвет. 
Срещите ще проведа, за 
да се уверя лично във во-
леизявлението на населе-
нието, тъй като до мен 
постъпват противоречи-
ви информации“, каза об-
ластният управител 

Пламен Янев. 
Притеснението на жи-

телите е, че изграждането 
на фотоволтаичната 
централа върху земедел-
ските територии ще 
пречи на земеделието, 
животновъдството, пче-
ларството и ловния ту-
ризъм. Фирмата от своя 
страна твърди, че са 

провели информационни 
срещи по места и подпи-
ската е подвеждаща и 
тенденциозно организира-
на. С цел обективност и 
коректност относно ка-
зуса областният управител 
направи институционал-
на проверка на записаните 
лица в протестната 
подписка. От подписани 

283 души 124 са от засег-
натите села, 96 са с друга 
адресна регистрация, 17 
чужденци, а 46 са нечетли-
во написани и не може да 
се установи тяхната ад-
ресна регистрация.

Имотите са земеделски 
с площ малко над 8200 де-
кара и представляват об-
работваеми ниви и пасища 

около селата. Общинският 
съвет в Средец променя 
предназначението им „за 
производство на електри-
ческа енергия, електрически 
подстанции, складове и 
съхранение на електроенер-
гия“. Липсата на достатъч-
на икономическа обосновка 
и детайлно обследване на 
инвестиционното намере-
ние са другите причини 
областният управител да 
спре решение на Общинския 
съвет.

Пламен Янев планира 
среща и със земеделците, 

на която да изслуша и 
тяхното становище. „Об-
ластна администрация 
Бургас, като представител 
на държавата, е съпричаст-
на с притесненията на 
хората, внимателно се 
разглеждат решенията на 
всички общински съвети в 
областта с цел да се търси 
баланса в защита на об-
ществения интерес и 
икономическия интерес, 
както и развитието на 
региона“, категоричен е 
областният управител 
Пламен Янев.

Глас народен. Населението там се обяви срещу фотоволтаичен парк
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ГРАФИК НА ПОСЕЩЕНИЯТА:

01.12.23г. (петък):
1. село Орлинци - 10:30 ч., зала ет. 1 в Кметството;
2. село Суходол - 12:00 ч,. Пенсионерски клуб;

02.12.23г. (събота):
1. село Светлина - 10:30 ч., Ритуална зала;
2. село Дюлево - 17:00 ч., Читалищна зала.

На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, 
ал.1, изречение 4-то от ПОДОСКВОА на Община Бургас, 
свиквам ТРЕТОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински съвет – 
Бургас на 30.11.2023 година  (четвъртък) от 9:00 часа, 
с продължение на 1.12.2023 година (петък) от 09:00 
часа при неизчерпване на дневния ред, в заседателната 
зала, находяща се в „Културен дом на нефтохимика”, 
ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД
1. ОбС 08-00-14669 Докладна записка от Димитър 

Николов – кмет на Община Бургас, относно: Одобря-
ване на  структурата и общата численост на общинската 
администрация за мандат 2023 – 2027 и утвърждаване 
на броя на заместник-кметовете със съответните ресори 
и броя на кметските наместници в Община Бургас и 
определяне на правомощията им

2. ОбС 08-00-14688 Докладна записка от Дими-
тър Николов – кмет на Община Бургас, относно: 
Преразпределение на средствата от целева субсидия 
за капиталови разходи 2023 г.

3. ОбС 08-00-14671 Докладна записка от общински 
съветници от ПП ГЕРБ, относно: Създаване на дарителски 
приз на името на Ал. Г. Коджакафалията

4. ОбС 08-00-14694 Докладна записка от Диана 
Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, 
относно: Участие на Община Бургас като бенефициент 
и партньор в проекти по процедура „Програма за фи-
нансиране на маркетингови дейности на туристически 
услуги в черноморските общини в Република България“, 
одобрен за финансиране от Министерството на туризма

5. ОбС 08-00-14692 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Осигуряване 
на финансов ресурс за преодоляване на последиците от 
преминал ураганен вятър през с.о. „Каптажа“ 2

6. ОбС 08-00-14700 Докладна записка от инж. Чанка 
Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции и 
регионално развитие“, относно: 1. Даване на пред-
варително съгласие на основание чл. 29, ал. 1 от ЗОЗЗ 
за изработване на Подробен устройствен план – План 
за улична регулация (ПУП – ПУР) за утвърждаване на 
трасе на нова обслужваща задънена (тупикова) улица за 
осигуряване на транспортен достъп до ПИ с идентифи-
катори 07079.12.834, 07079.12.817 и 07079.12.818 по 
КККР на гр. Бургас, представляващи частна собственост, 
земеделска територия, с начин на трайно ползване – нива, 
с която се засяга ПИ с идентификатор 07079.12.813, 
представляващ частна общинска собственост, земеделска 
територия с начин на трайно ползване – за селскосто-
пански, горски, ведомствен път; 2. Разрешение по реда 
на чл. 124а, ал. 1, във връзка с чл.16, ал.1 и чл.16а от 
ЗУТ за изработване на проекти за: 2.1. Подробен ус-
тройствен план – План за улична регулация (ПУП – ПУР) 
за утвърждаване на трасе на нова обслужваща задънена 
(тупикова) улица за осигуряване на транспортен достъп 
до ПИ с идентификатори 07079.12.834, 07079.12.817 и 
07079.12.818 по КККР на гр. Бургас, представляващи 
частна собственост, земеделска територия, с начин на 
трайно ползване – нива, с която се засяга ПИ с иденти-
фикатор 07079.12.813, представляващ частна общинска 
собственост, земеделска територия с начин на трайно 
ползване – за селскостопански, горски, ведомствен път; 
2.2. Подробен устройствен план – План за регулация 
и застрояване (ПУП – ПРЗ) за ПИ с идентификатор 
07079.12.834 по КК на гр. Бургас, находящ се в местност 

„До шосето“ (бивша местност „Шосе бою“), землище на 
кв. „Ветрен“, гр. Бургас; 3. Одобряване на задание по 
реда на чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, във връзка с чл. 125, ал. 
1 от ЗУТ за изработване на проекти за: 3.1. Подробен 
устройствен план – План за улична регулация (ПУП – ПУР) 
за утвърждаване на трасе на нова обслужваща задънена 
(тупикова) улица за осигуряване на транспортен достъп 
до ПИ с идентификатори 07079.12.834, 07079.12.817 и 
07079.12.818 по КККР на гр. Бургас, представляващи 
частна собственост, земеделска територия, с начин на 
трайно ползване – нива, с която се засяга ПИ с иденти-
фикатор 07079.12.813, представляващ частна общинска 
собственост, земеделска територия с начин на трайно 
ползване – за селскостопански, горски, ведомствен път; 
3.2. Подробен устройствен план – План за регулация 
и застрояване (ПУП – ПРЗ) за ПИ с идентификатор 
07079.12.834 по КК на гр. Бургас, находящ се в местност 
„До шосето“ (бивша местност „Шосе бою“), землище 
на кв. „Ветрен“, гр. Бургас.

7. ОбС 08-00-14701 Докладна записка от инж. Чанка 
Коралска – зам.-кмет „Строителство, инвестиции и 
регионално развитие“, относно: Одобряване на Подро-
бен устройствен план – парцеларен план (ПУП – ПП) за 
утвърждаване на трасе на техническата инфраструктура 
– ново оптично отклонение от съществуваща мрежа 
на „Виваком България“ ЕАД до ПИ с идентификатор 
07079.2.3860 по КК на гр. Бургас, отговарящ на УПИ 
II-3860 в бивш масив 18 в землището на гр. Бургас

8. ОбС 08-00-14678 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Одобряване 
на предварителен договор по реда на  чл.15, ал.3 и ал.5 
от ЗУТ в процедура по изменение на подробен устройствен 
план – план за регулация на основание чл.134, ал.1, т.2 
и ал.2, т.6 от ЗУТ в обхват на регулационните планове 
на ж.к. „Изгрев“ и ж.к. „Зорница“, при кръстовище на 
бул. „Никола Петков“ с ул. „Димитър Димов“, гр. Бургас, 
с цел образуване на ново кръгово кръстовище – тип 
„Елипса“ и осигуряване на габарит на втора лента за 
движение при бул. „Никола Петков“ – при осови точки 
с №№ о.т.901б-900ж-900е-900з-900в-900а по регула-
ционния план на ж.к. „Изгрев“, гр. Бургас 

9. ОбС 08-00-14681 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Приемане 
на решение за отправяне на искане до Министерски съвет 
на Република България за безвъзмездно прехвърляне в 
полза на Община Бургас на поземлен имот – държав-
на собственост, представляващ ПИ с идентификатор 
07079.605.702 по одобрената КК на гр. Бургас, находящ 
се на територията на ПЗ „Север“, гр. Бургас, в обхвата 
на одобрен и влязъл в сила ПУП- ПРЗ 

10. ОбС 08-00-14673 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Даване 
на съгласие за предоставяне под наем на проектираните 
в плана за земеразделяне общински полски пътища, 
включени в масивите за ползване за стопанската 
2023/2024 г. и определяне на цена за ползването им

11. ОбС 08-00-14682 Докладна записка от Димитър 

Николов – кмет на Община Бургас, относно: Продажба 
на общинско жилище, находящо се в гр. Бургас, ж.р. 
„Меден рудник“, блок № 94(494), вход 1(А), етаж 2, 
апартамент – среден, на наемател, настанен по адми-
нистративен ред 

12. ОбС 08-00-14680 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Прекра-
тяване на съсобственост, чрез продажба на общинската 
идеална част от недвижим имот – УПИ II-194 в кв. 10 по 
ПУП – ПРЗ на гр. Българово, община Бургас 

13. ОбС 08-00-14679 Докладна записка от Ди-
митър Николов – кмет на Община Бургас, относно: 
Отдаване под наем на обособена част от имот – частна 
общинска собственост, находящ се в Приморски парк, 
гр. Бургас (бивш Кърджалийски лагер) на Сдружение с 
нестопанска цел

14. ОбС 08-00-14683 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне под наем на нежилищен обект, частна общинска 
собственост на Сдружение „Социален център Бургас“, 
регистрирано като сдружение с нестопанска цел, в 
обществена полза

15. ОбС 08-00-14684 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Обявяване 
на поземлен имот- публична общинска собственост 
за частна общинска собственост, на основание чл.6, 
ал.1 от ЗОС

16. ОбС 08-00-14674 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне на общинска земя на основание §27, ал.2, т.2 от 
Преходните и заключителни разпоредби към Закона за 
изменение и допълнение на Закона за собствеността и 
ползването на земеделските земи, с оглед постановяване 
решение на Общинската служба по земеделие – Бургас, 
за обезщетяване на Стоян Хараламбиев Стоянов

17. ОбС 08-00-14675 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне на общинска земя на основание §27, ал.2, т.3 от 
Преходните и заключителни разпоредби към Закона за 
изменение и допълнение на Закона за собствеността и 
ползването на земеделските земи, с оглед постановяване 
решение на Общинската служба по земеделие – Бургас, 
за обезщетяване на наследниците на Никола Тодоров 
Вълканов, Емилия Кръстева Николова, Александър 
Йорданов Аврамов

18. ОбС 08-00-14676 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Предос-
тавяне на общинска земя на основание §27, ал.2, т.2 от 
Преходните и заключителни разпоредби към Закона за 
изменение и допълнение на Закона за собствеността и 
ползването на земеделските земи, с оглед постановяване 
решение на Общинската служба по земеделие – Бургас, 
за обезщетяване на Йовка Андонова Петрова

19. ОбС 08-00-14695 Докладна записка от Михаил 
Ненов – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, 
социални дейности и младежки политики“ на Община 

Бургас, относно: Промяна на капацитета на социална 
услуга „Център за социална рехабилитация и интеграция 
на лица с психични разстройства“, находящ се в гр. 
Бургас, ул. „Иван Богоров“ №19, ет.2

20. ОбС 08-00-14696 Докладна записка от Михаил 
Ненов – зам.-кмет „Образование, здравеопазване, 
социални дейности и младежки политики“ на Община 
Бургас, относно: Промяна на капацитета на социална 
услуга „Асистентска подкрепа“, находяща се в гр. Бургас, 
ул. „Иван Богоров“ № 20

21. ОбС 08-00-14693 Докладна записка от Михаил 
Хаджиянев – председател на Общински съвет – Бургас, 
относно: Избор на член на Постоянна комисия по чл. 
23, ал. 3, т. 11 и Комисия по чл. 23, ал. 1 от ПОДОСКВОА 

22. ОбС 08-00-14697 Докладна записка от Михаил 
Хаджиянев – председател на Общински съвет – Бургас, 
относно: Откриване на допълнителна процедура за опре-
деляне на съдебни заседатели и създаване на временна 
комисия за провеждане на процедурата по избора им 

23. ОбС 08-00-14702 Докладна записка от Михаил 
Хаджиянев – председател на Общински съвет – Бургас, 
относно: Даване на съгласие за членство на председателя 
на Общински съвет – Бургас в Националната асоциация 
на председателите на Общински съвети в Република 
България (НАПОС – РБ) 

24. ОбС 08-00-14690 Докладна записка от Диана 
Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм и спорт“, 
относно: Даване на съгласие за предоставяне на 
финансова подкрепа на изявен бургаски спортист и 
одобряване на дофинансиране на спортно събитие за 
финансовата 2023 г. 

25. ОбС 08-00-14645 Докладна записка от Красимир 
Стойчев – зам.-кмет „Финанси, бюджет и икономика“, 
относно: Одобряване на годишен отчет за изпълнението 
на Плана за действие за общинските концесии за 2022 
г. на Община Бургас и на концесионните договори

26. ОбС 08-00-14689 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Вземане 
на решения, свързани с кандидатстване на „Индустриален 
логистичен парк – Бургас“ АД в партньорство с Община 
Бургас с проектно предложение: „Инвестиции в развитието 
на „Индустриален парк – Бургас“ по процедура BG-
RRP-3.007 Програма за публична подкрепа за развитието 
на индустриални райони, паркове и подобни територии 
и за привличане на инвестиции („AttractInvestBG“)

27. ОбС 08-00-14677 Докладна записка от Димитър 
Николов – кмет на Община Бургас, относно: Допускане 
поправка на очевидна фактическа грешка в решение на 
Общински съвет – Бургас, прието по т. 35, подточка 2 от 
дневния ред на проведеното на 25.07.2023 г., заседание 
(Протокол № 54) 

28. ОбС 08-00-14636 Питане от Мадлен Мутафян 
– общински съветник от БСП, относно: Къщички за 
домашни любимци в ж. к „Лазур“

29. ОбС 08-00-14686 Питане от Мадлен Мутафян 
– общински съветник от БСП, относно: Липса на 
възможност за автомобилен достъп до входове 1,2,3 и 
4 на бл.10 в к-с „Меден рудник“

ДИМЧО ГРУДЕВ
За Председател, на основание 
Определение за заместване 08-00-4424/22.11.2023  
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Световноизвестният 
треньор и шампион по борба 
Иван Иванов пристигна в 
Бургас, за да проведе открита 
тренировка с възпитаниците 
на Спортното училище. От 
години той работи в САЩ и 
е изобретател на няколко 
уреда за тренировки, които 
се ползват в цял свят. Това са 
системата „Суплес“ и Bulgarian 
Bag. 

Визитата му в Бургас пре-
мина при огромен интерес и 
пълна зала „Бойчо Брънзов“. 
Освен борците от училището 
и техните треньори, при-
състваха и доста зрители. 
Иванов изправи младежите 
пред предизвикателството 
на „Пътеката на славата“ 
(Path of glory), която е друг 
от патентованите му мето-
ди.

Пред журналисти Иванов 
коментира, че подходящата 
възраст за записване на борба 
в Щатите е съвсем различна 

от тази у нас. 4-5 годишни 
деца започват да тренират, 
а самият той стартирал чак 
на 12 години навремето. 

„Не трябва да се чака тол-
кова дълго, защото през това 
време вече ги взимат в други-
те спортове“, каза той.

С българската торба дори 
вече се провеждат световни 
първенства, а всеки уважаващ 
себе си фитнес има такива. 

По думите на изобретателя 
й, тя е елементарен уред, 
който предлага най-различни 
видове упражнения, които са 
полезни за спортистите. Има 
клекове, подскоци, изтласква-
ния, въртене и още различни 
форми на тренировка с нея. 
Освен това е много по-удобна 
за зала, отколкото щангите 
и други уреди с тежести. 

Иванов бе посрещнат в 

зала „Бойчо Брънзов“ от ди-
ректора на Спортното учи-
лище Янчо Стойчев и замест-
ник директорът Красимира 
Якимова. Световноизвестни-
ят треньор получи подарък 
от ръководството, а Стойчев 
се изказа ласкаво за него.

„На нашите ученици каз-
ваме, че освен да са успели 
спортисти, трябва да са и 
успели хора в живота. Иван 
Иванов е и двете. Благодарим 
му, че намери време да посети 
Бургас, тъй като обикаля 
страшно много в България и 
чужбина“, заяви директорът. 

Тренировка. Младежите изпробваха изобретенията му – „Българската 
торба“, системата „Суплес“ и „Пътеката на славата“

Световният шампион Иван Иванов събра 
погледите на борците от Спортното

ОБЯВА
Изпълнителна агенция по рибарство и аквакултури 

(ИАРА), със седалище: гр. Бургас, ул. „Княз Александър 
Батенберг“ № 1, обявява търг с тайно наддаване за про-
дажба на движими вещи – моторни преводни средства 
(15 броя употребявани автомобили) – частна държавна 
собственост (Приложение № 1), публикувано в интернет 
страницата на ИАРА - www.iara.government.bg в рубрика 
„Уведомление“.

Търгът ще бъде проведен на 14.12.2023 г. от 10:00 
часа в сградата на ИАРА на адрес: гр. Бургас, ул. „Княз 
Александър Батенберг“ №1, ет.3, Заседателна зала.

В търга могат да вземат участие всички български и 
чуждестранни физически или юридически лица, лично 
или чрез изрично упълномощен представител. Огледът на 
вещите се извършва на 05.12.2023г. от 9:30 часа до 17:30 
часа, в присъствието на представител на ИАРА, на адрес: 
гр.Бургас, 5-ти километър (бивша Ветеринарна лечебница).

Тръжната документация е безплатна и може да бъде 
изтеглена от интернет сайта на ИАРА.

Внасянето на депозит за участие в търга се заплаща 
по следната банкова сметка на ИАРА, като изрично се 
посочва и тръжния номер на всяка отделна вещ:

IBAN BG86 UNCR 75273159055701
BIC UNCRBGSF
При Уни Кредит Булбанк

Размерът на депозита е 10% от началната тръжна цена.
Всеки участник може да направи наддавателно пред-

ложение за една или повече от движимите вещи, предмет 
на тръжната процедура. За спечелил търга се обявява 
кандидатът, предложил най-висока цена. Когато двама или 
повече кандидати предложат една и съща цена, тръжната 
комисия определя крайния купувач чрез жребий.

Тръжните документи се подават от кандидата или негов 
изрично упълномощен представител, в непрозрачен плик.

Краен срок за подаване на документи за участие в 
търга – до 17:30 часа на 12.12.2023г. на адрес: гр. Бургас, 
ул. „Княз Александър Батенберг“ №1, ет.2, Деловодство.

Към заявлението (Приложение № 3 и Приложение № 3.1) 
кандидатите следва да представят и следните документи:

1. За ЮЛ или ЕТ – удостоверение за съдебна регис-
трация/справка от Търговски регистър;

2. Копие от документ за самоличност;
3. Копие от нотариално заверено пълномощно при 

упълномощено лице;
4. Копие от документ за внесен депозит.
Спечелилите търга участници следва да заплатят по 

банкова сметка на ИАРА предложената от тях цена в срок 
до 3 работни дни от датата на обявяване на резултатите.

За допълнителна информация: тел: 056/876065 

„Пътеката 
на славата“ 

предизвика 
уменията на 

спортистите

Иван Иванов (вляво) получи подарък от директора на Спортно-
то Янчо Стойчев (вдясно)    ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Интере-
сът към 
събитието 
бе голям



19ОБЯВИ I  24 – 30 НОЕМВРИ 2023

З А П О В Е Д 
№ РД-09-949/20.11.2023 год.

гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинската 
собственост, чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка с чл. 70, ал.4 
от НРПУРОИ и Решение на Общински съвет – Камено по т. 
22 от Протокол № 45 от 07.09.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

продажба на недвижим имот – частна общинска собственост, 
по плана на с. Желязово, общ. Камено, обл. Бургас, при 
начална тръжна цена и стъпка за наддаване както следва: 

1. УПИ VII (седем римско), в квартал 32 (тридесет и 
две), по плана на с. Желязово, общ. Камено, обл. Бургас, 
целият с площ от 2 945 (две хиляди деветстотин чети-
ридесет и пет) кв.м. Граници и съседи на имота: изток 
– улица; запад – УПИ VI; север – УПИ II; юг – улица; 
Актуван с Акт за частна общинска собственост № 1 972 
от 14.01.2019г. 

Начална тръжна цена – 20 600.00 (двадесет хиляди и 
шестстотин) лева, без включен ДДС, съгласно експертна 
оценка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна цена – 
2 060.00 (две хиляди и шестдесет) лева. Предложенията за 
наддаване в търга, не могат да бъдат по-малки от 10 % от 
първоначалната тръжна цена.

Депозит за участие в търга е в размер на – 2 060.00 (две 
хиляди и шестдесет) лева. 

II. Търгът за продажбата на УПИ VII, в квартал 32, по 
плана на с. Желязово, общ. Камено, обл. Бургас, целият 
с площ 2 945 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в сгра-
дата на общинска администрация Камено на 12.12.2023г. 
от 10:30 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват фи-
зически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Камено, 
гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за услу-
ги и информация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 
до 16:00 часа до 11.12.2023г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Общи-
ната.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията се 
извършват в български левове по банкова сметка на Об-
щина Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN: BG 40 BPBI 
7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на 
Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в 
общината и на интернет страницата на Община Камено – 
www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 11.12.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
– Заявление за участие – образец; 
– Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;

– Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-
ност; 

– Декларация, че участникът е запознат с регламента за 
участие в търга; 

– Декларация за оглед на имота; 
– Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
– Регламент за участие; 
– Проект на договор за покупко-продажба; 
– Решение на общински съвет; 
– Препис от настоящата заповед;
– Акт за общинска собственост;
– Скица на недвижимия имот;
– Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, не-

прозрачен плик, върху който се посочват имената на фи-
зическото лице, ЕГН, съответно наименованието на търго-
веца, Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. Документите се подават до 
16:00 часа на 11.12.2023г. в Община Камено, като в запе-
чатания плик се слагат следните задължителни документи 
за участие: 

– Заявление за участие;
– Документ за заплатен депозит за участие; 
– Документ за закупена тръжна документация; 
– Документи, установяващи самоличността на участни-

ка. Когато участникът е физическо лице се представя копие 
от лична карта. Когато участникът е юридическо лице се 
представя документ за регистрация или посочване на ЕИК 
по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от 
електронната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

– Декларация – 5 броя по образец;
– Наддавателно предложение (цена), което се поставя 

в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и над-
писан от кандидата с посочване на имената му, както и 
обекта, за който кандидатства. (Наддавателното предло-
жение представлява посочване на броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкретно пред-
ложената цена). За валидно се приема наддавателно 
предложение, с което е направена поне една стъпка, над 
началната цена. Всяко предложение, представено в неза-
печатан плик или което не съдържа изискуемите данни е 
недействително. 

– Пълномощно с нотариална заверка на подписа, кога-
то се участва чрез пълномощник. Копие от личната карта 
на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 19.12.2023г. от 10:30 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления за 
участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа на 
18.12.2023г., по реда указан в настоящата заповед.

Настоящата Заповед да се публикува в местен ежеднев-
ник, на страницата на Общината в интернет и да се обяви 
на видно място в общинската администрация в 3-дневен 
срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П /
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 20.11.2023 г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-947/20.11.2023 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, във 
връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълнение 
на решение на Общински съвет Камено по т. 14 от Про-
токол № 45 от 07.09.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

отдаване под наем на недвижим имот – петно за разпола-
гане на преместваем обект, за срок от 5 /пет/ години, при 
начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както следва: 

– Автомат за кафе с площ 1.00 кв.м., разположен в 
уличното пространство между о.т. 138 и о.т. 115, по 
регулационния план на гр. Камено (на ул. „Георги Кон-
долов“);

Начална тръжна цена – 10.00 /десет/ лева, месечен 
наем, без ДДС;

Стъпка на наддаване – 1.00 /един/ лев;
Депозитът за участие в търга е в размер на 1.00 /един/ 

лев;
II. Търгът за отдаване под наем на петно за разпола-

гане на преместваем обект – кафе-автомат, ще се 
проведе в гр. Камено в сградата на общинска админи-
страция гр. Камено на 12.12.2023 г. от 11:00 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват фи-
зически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Камено, 
гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за услу-
ги и информация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 
до 16:00 часа до 11.12.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Общи-
ната.

V. Условия за плащане на цената и депозита: плаща-
нията се извършват в български левове по банкова сметка 
на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN – BG 
40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF или на касата в 
ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в 
общината и на интернет страницата на Община Камено 
www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 11.12.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
– Заявление за участие – образец; 
– Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
– Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност; 
– Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
– Декларация за оглед на имота; 
– Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
– Регламент за участие; 
– Проект на договор за наем; 
– Решение на общински съвет; 
– Препис от настоящата заповед;
– Схема за разполагане;
– Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, не-

прозрачен плик, върху който се посочват имената на фи-
зическото лице, ЕГН, съответно наименованието на търго-
веца, Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. Документите се подават до 
16:00 часа на 11.12.2023 год. в Община Камено, като в 
запечатания плик се слагат следните задължителни доку-
менти за участие: 

– Заявление за участие;
– Документ за заплатен депозит за участие; 
– Документи, установяващи самоличността на участни-

ка. Когато участникът е физическо лице се представя копие 
от лична карта. Когато участникът е юридическо лице се 
представя документ за регистрация или посочване на ЕИК 
по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от 
електронната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

– Декларация – 5 броя по образец; 
– Документ за закупена тръжна документация; 
– Наддавателно предложение (цена), което се поставя 

в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и над-
писан от кандидата с посочване на имената му, както и 
обекта, за който кандидатства. (Наддавателното предло-
жение представлява посочване броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкретно пред-
ложената цена). За валидно се приема наддавателно 
предложение, с което е направена поне една стъпка, над 
началната цена. Всяко предложение, представено в неза-
печатан плик или което не съдържа изискуемите данни е 
недействително. 

– Пълномощно с нотариална заверка на подписа, кога-
то се участва чрез пълномощник. Копие от личната карта 
на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 19.12.2023г. от 11:00 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления за 
участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа на 
18.12.2023г.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен ежеднев-
ник, на страницата на Общината в интернет и да се обяви 
на видно място в общинската администрация в 3-дневен 
срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П /
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 20.11.2023г.

З А П О В Е Д 
№ РД-09-948/20.11.2023 год.

гр. Камено

На основание чл. 35, ал. 1 от Закона за общинската 
собственост, чл. 72, т.1, чл. 76 и във връзка с чл. 70, ал.4 
от НРПУРОИ и Решение на Общински съвет – Камено по т. 
21 от Протокол № 45 от 07.09.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

продажба на недвижим имот – частна общинска собственост, 
по плана на с. Желязово, общ. Камено, обл. Бургас, при 
начална тръжна цена и стъпка за наддаване както следва: 

1. УПИ V (пет римско), в квартал 32 (тридесет и две), 
по плана на с. Желязово, общ. Камено, обл. Бургас, 
целият с площ от 2 485 (две хиляди четиристотин осем-
десет и пет) кв.м. Граници и съседи на имота: изток – УПИ 
VI; запад – улица; север – УПИ I; юг – улица; Актуван с 
Акт за частна общинска собственост № 1 973 от 14.01.2019г. 

Начална тръжна цена – 17 400.00 (седемнадесет хиляди 
и четиристотин) лева, без включен ДДС, съгласно експерт-
на оценка.

Стъпка за наддаване 10 % от началната тръжна цена – 
1 740.00 (хиляда седемстотин и четиридесет) лева. Пред-
ложенията за наддаване в търга, не могат да бъдат по-
малки от 10 % от първоначалната тръжна цена.

Депозит за участие в търга е в размер на – 1 740.00 
(хиляда седемстотин и четиридесет) лева. 

II. Търгът за продажбата на УПИ V, в квартал 32, по 
плана на с. Желязово, общ. Камено, обл. Бургас, целият 
с площ 2 485 кв.м., ще се проведе в гр. Камено, в сгра-
дата на общинска администрация Камено на 12.12.2023г. 
от 10:45 часа. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват фи-
зически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Камено, 
гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за услу-
ги и информация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 
до 16:00 часа до 11.12.2023г.

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Общи-
ната.

V. Условия за плащане на депозита: плащанията се 
извършват в български левове по банкова сметка на Об-
щина Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ“ АД, IBAN: BG 40 BPBI 
7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF, или на касата в ЦУИГ на 
Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в 
общината и на интернет страницата на Община Камено – 
www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 11.12.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
– Заявление за участие – образец; 
– Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
– Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност; 
– Декларация, че участникът е запознат с регламента за 

участие в търга; 
– Декларация за оглед на имота; 
– Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
– Регламент за участие; 
– Проект на договор за покупко-продажба; 
– Решение на общински съвет; 
– Препис от настоящата заповед;
– Акт за общинска собственост;
– Скица на недвижимия имот;
– Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, не-

прозрачен плик, върху който се посочват имената на фи-
зическото лице, ЕГН, съответно наименованието на търго-
веца, Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. Документите се подават до 
16:00 часа на 11.12.2023г. в Община Камено, като в запе-
чатания плик се слагат следните задължителни документи 
за участие: 

– Заявление за участие;
– Документ за заплатен депозит за участие; 
– Документ за закупена тръжна документация; 
– Документи, установяващи самоличността на участни-

ка. Когато участникът е физическо лице се представя копие 
от лична карта. Когато участникът е юридическо лице се 
представя документ за регистрация или посочване на ЕИК 
по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от 
електронната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

– Декларация – 5 броя по образец;
– Наддавателно предложение (цена), което се поставя 

в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и над-
писан от кандидата с посочване на имената му, както и 
обекта, за който кандидатства. (Наддавателното предло-
жение представлява посочване на броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкретно пред-
ложената цена). За валидно се приема наддавателно 
предложение, с което е направена поне една стъпка, над 
началната цена. Всяко предложение, представено в неза-
печатан плик или което не съдържа изискуемите данни е 
недействително. 

– Пълномощно с нотариална заверка на подписа, кога-
то се участва чрез пълномощник. Копие от личната карта 
на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 19.12.2023г. от 10:45 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления за 
участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа на 
18.12.2023г., по реда указан в настоящата заповед.

Настоящата Заповед да се публикува в местен ежеднев-
ник, на страницата на Общината в интернет и да се обяви 
на видно място в общинската администрация в 3-дневен 
срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П / 
Кмет на Община Камено

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 20.11.2023 г.

З А П О В Е Д
№ РД-09-946/20.11.2023 г.

гр. Камено

На основание чл. 44, ал.1, т. 1 и ал. 2, от ЗМСМА, във 
връзка с чл. 70, чл. 76 и сл. от НРПУРОИ и в изпълнение 
на решение на Общински съвет Камено по т. 13 от Про-
токол № 45 от 07.09.2023г.

З А П О В Я Д В А М :
I. Да се проведе публичен търг с тайно наддаване за 

отдаване под наем на недвижим имот – петно за разпола-
гане на преместваем обект, за срок от 5 /пет/ години, при 
начална тръжна цена и стъпка на наддаване, както следва: 

– Петно за разполагане на Вендинг машина за про-
дажба на безалкохолни напитки и пакетирани стоки, с 
площ 1.00 (един) кв.м., разположен в уличното прос-
транство между о.т. 115 и о.т. 112, по регулационния 
план на гр. Камено (на ул. „Н. Камбов“);

Начална тръжна цена – 10.00 /десет/ лева, месечен 
наем, без ДДС;

Стъпка на наддаване – 1.00 /един/ лев;
Депозитът за участие в търга е в размер на 1.00 /един/ 

лев;
II. Търгът за отдаване под наем на петно за разпола-

гане на преместваем обект – вендинг машина за про-
дажба на безалкохолни напитки и пакетирани стоки, ще 
се проведе в гр. Камено в сградата на общинска адми-
нистрация гр. Камено на 12.12.2023г. от 11:15 ч. 

III. Условия за участие: в търга могат да участват фи-
зически лица, еднолични търговци и юридически лица, 
регистрирани по Търговския закон.

IV. Място и срок за получаване на тръжна докумен-
тация за участие в търга: Тръжната документация за 
участие в търга се получава в сградата на Община Камено, 
гр. Камено, ул. “Освобождение” № 101 в Центъра за услу-
ги и информация на гражданите, всеки работен ден от 8:30 
до 16:00 часа до 11.12.2023 г. 

Цената на комплекта тръжна документация е 12.00 
лв. с включен ДДС, платими в брой на касата на Общи-
ната.

V. Условия за плащане на цената и депозита: плаща-
нията се извършват в български левове по банкова сметка 
на Община Камено – „ЮРОБАНК БЪЛГАРИЯ” АД, IBAN – BG 
40 BPBI 7937 33 KA225801, ВIC: BPBIBGSF или на касата в 
ЦУИГ на Община Камено. 

VI. Информация за имота, обект на търга, е изложена в 
общината и на интернет страницата на Община Камено 
www.kameno.bg 

VII. Оглед на имота може да се извършва всеки работен 
ден до 11.12.2023г. от 09:00 до 16:00 часа, с представител 
на Общината, след представяне на платежен документ за 
закупена тръжна документация и предварителна заявка.

VIII. УТВЪРЖДАВАМ следната тръжна документация: 
– Заявление за участие – образец; 
– Декларация, че участникът не е лишен от право да 

упражнява търговска дейност;
– Декларация, че участникът не е обявен в несъстоятел-

ност; 

– Декларация, че участникът е запознат с регламента за 
участие в търга; 

– Декларация за оглед на имота; 
– Декларация – съгласие за ползване на лични данни; 
– Регламент за участие; 
– Проект на договор за наем; 
– Решение на общински съвет; 
– Препис от настоящата заповед;
– Схема за разполагане;
– Наддавателно предложение – образец;
IX. Кандидатите следва да представят в запечатан, не-

прозрачен плик, върху който се посочват имената на фи-
зическото лице, ЕГН, съответно наименованието на търго-
веца, Единния идентификационен код (ЕИК), както и 
обекта, за който кандидатства. Документите се подават до 
16:00 часа на 11.12.2023 год. в Община Камено, като в 
запечатания плик се слагат следните задължителни доку-
менти за участие: 

– Заявление за участие;
– Документ за заплатен депозит за участие; 
– Документи, установяващи самоличността на участни-

ка. Когато участникът е физическо лице се представя копие 
от лична карта. Когато участникът е юридическо лице се 
представя документ за регистрация или посочване на ЕИК 
по чл. 23 ЗТР. Допустимо е представяне на извадка от 
електронната страница на Търговския регистър на Агенция 
по вписванията. 

– Декларация – 5 броя по образец; 
– Документ за закупена тръжна документация; 
– Наддавателно предложение (цена), което се поставя 

в отделен, запечатан, непрозрачен плик, подписан и над-
писан от кандидата с посочване на имената му, както и 
обекта, за който кандидатства. (Наддавателното предло-
жение представлява посочване броя на стъпките, с 
които кандидатът предлага същата да бъде увеличена, 
както и посочване цифром и словом на конкретно пред-
ложената цена). За валидно се приема наддавателно 
предложение, с което е направена поне една стъпка, над 
началната цена. Всяко предложение, представено в неза-
печатан плик или което не съдържа изискуемите данни е 
недействително. 

– Пълномощно с нотариална заверка на подписа, кога-
то се участва чрез пълномощник. Копие от личната карта 
на пълномощника. 

X. При неявяване на кандидати, следващ търг ще се 
проведе на 19.12.2023г. от 11:15 часа. Закупуване на 
документи, внасяне на депозит и подаване на заявления за 
участие в повторния търг се извършва до 16:00 часа на 
18.12.2023г.

 Настоящата Заповед да се публикува в местен ежеднев-
ник, на страницата на Общината в интернет и да се обяви 
на видно място в общинската администрация в 3-дневен 
срок от нейното издаване.

ЖЕЛЬО ВАРДУНСКИ / П /
Кмет на Община Камено 

Заповедта е обявена на таблото за обяви на 20.11.2023г.
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Учениците от седми клас 
в ОУ „Пейо Яворов“ участ-
ваха в един по-различен час 
по музика с популярната 
българска изпълнителка 
Мария Мутафчиева от 
групата „Мери бойс бенд“.  

Мери изненада учениците 
от училището със своето 
гостуване, тя изпълни учи-
лищните коридори с при-
съствието и лъчезарната 
си усмивка.

Часът започна с изпълне-
ние на песента „Непознати 
улици“, при което Мери 
влезе в залата. Всички уче-
ници и преподаватели пееха 
и аплодираха тази уникална 
българска изпълнителка. 
Мери предизвика истински 
фурор и остави незабрави-
ми спомени у всички при-
състващи.

Учениците Симона Иве-
линова от 7 А клас и Иван 
Богданов от 7 Б клас демон-
стрираха опита си от ча-

совете по български език и 
литература, като се пре-
въплътиха в истински 
журналисти и взеха интер-
вю в рубриката „Споделено 
с Мери“. Певицата сподели, 
че е възпитаник на ОУ „Пе-
йо Яворов“ и има много 
красиви ученически спомени. 
Изпълнителката отправи 
мъдри послания към всички 
деца и възрастни, докосна 
сърцата им със своите про-
зрения и накара гостите 
неспирно да се усмихват. 

След края на интервюто 
имаше време за въпроси от 
публиката и за още много 
песни, а Мери беше подгот-
вила индивидуални подаръ-
ци за всеки ученик – тетрад-
ка с автограф и лично 
послание. 

В края на часа учениците 
си направиха снимки с Мария 
Мутафчиева. 

„Изключително вълнува-
що е да посетиш сградата, 
в която си прекрачил за 
първи път училищния праг 

и в която си учил седем 
години! Спомени, спомени... 
Когато бях предучилищна, 
учех в „Димитър Благоев“, 
от първи до шести клас – в 
„Атанас Манчев“, а днес 
училището носи името 
„Пейо Яворов“. Моят пле-
менник Александър днес учи 
тук. Срещнах се с учители-
те и децата от целия му 
випуск. Дори хандбалисти-
те, които имаха мач след 10 

минути, дойдоха. Разказах 
им, че някога и аз бях в от-
бора. Сложиха ме за вратар 
и отидох точно два пъти 
на тренировка... Никак не е 
приятно малка гадна топка 
да те цели непрестанно! 
Учителят ни се казваше 
Хеми Леви... Ние, разбира се, 
му викахме Леви Десни...“, 
написа в личната си стра-
ница във Фейсбук Мария 
Мутафчиева. 

Мария Мутафчиева влезе 
в час в родното училище 
В клас. Певицата от „Мери бойс бенд“ си спомни ученически години в ОУ „П. Яворов“

Стабилност, 
уважение и 
екологичен 
преход.
Т И  С И  Е В Р О П А .

Задължител-
ната снимка 
след срещата 
с певицата. Тя 
ще остави спо-
мени и за двете 
страни
ФОТО: ОУ „П. ЯВОРОВ“

Кое я вдъхновява, за да пише музика и да пее, това се вълнуваха 
децата и слушаха увлекателния разказ
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